
Protokół nr 30/23

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 30 maja 2023 r.

zdalny tryb obradowania

(czas trwania godz. 14:00 -19:30 )

Na posiedzeniu obecnych było 10 członków Komisji Spraw Społecznych, 7 członków Komisji Gospodarki

Miejskiej, 6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy obecności radnych są zawarte w dokumencie:

„ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ RADY MIASTA PIŁY w dniu 2023-05-30 ”.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz powitał radnych oraz zaproszonych

gości i po stwierdzeniu quorum otworzył obrady komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy LXXIV a LXXV

sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał

Rady Miasta Piły od 11 kwietnia 2023 r. do 19 maja 2023 r.

4. Raport o stanie Gminy Piła.

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Piła.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Piły wotum

zaufania za rok 2022.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2022 rok.

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Piły za 2022 rok.

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z

wykonania budżetu Miasta Piły za 2022 rok.

c) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Piły za 2022 rok.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za
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2022 rok.

a) Przedstawienie Uchwały Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 28 kwietnia 2023 roku w

sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piły za rok 2022 oraz wniosku o udzielenie

absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2022 rok.

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły o

udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIV/434/13 Rady

Miasta Piły z dnia 28 maja 2013 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania

budżetu Miasta Piły, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o

przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze roku

budżetowego.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta

Piły na lata 2023 – 2040.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę budżetową na 2023 rok .

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy

pierwszeństwa w nabyciu budynku użytkowego (garażu).

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od

ceny nieruchomości sprzedawanej w drodze bezprzetargowej położonej przy ul. Królewskiej w Pile.

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy.

15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie stadionu sportowego przy ul. Żeromskiego.

16. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Książęcej, Królewskiej i Parkowej .

17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy Śniadeckich i rzeki Gwdy.

18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Piła - druk nr 1103

19. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami

bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Piły w 2023 roku.
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20. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z

wychowania przedszkolnego w jednostkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła.

21. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Piła.

22. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Piła za rok 2022.

23. Raport dotyczący wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Pile na lata 2022-2025 za rok 2022.

24. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników.

25. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania skargi według właściwości.

26. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta

Piły.

27. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania petycji według właściwości.

28. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku według właściwości.

29. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

30. Wolne głosy, wnioski i informacje

31. Zamknięcie obrad

*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji
publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679
z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w
sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie
danych Dz. Urz. UE – 4.5.2016 PL z późn. zm.).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz powiedział, że w dniu dzisiejszym

zostały przesłane radnym 3 projekty uchwał Rady Miasta:

- zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta Piły na lata 2023 – 2040 - druk nr 1101

- zmieniająca uchwałę budżetową na 2023 rok - druk nr 1102 

- w sprawie w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Piła -

druk nr 1103

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz przekazał głos

Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjanowi Szadkowskiemu.
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski powiedział, że Komisja Budżetu i

Rozwoju Miasta zgodnie z planem pracy, otrzymała dodatkowe materiały, dotyczące powołania i

funkcjonowania spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa.

Ad 1. Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad .

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisję bez uwag.

Ad 2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy LXXIV a LXXV

sesją Rady Miasta Piły - druk nr 1073

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu 6 czerwca 2023 r.

Ad 3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał

Rady Miasta Piły - druk nr 1072.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie i poprosił o uzasadnienie odnośnie:

pkt 104. Prezydent rozstrzygnął uwagi wniesione do projektu miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie stadionu sportowego przy ul. Żeromskiego.

pkt 105. Prezydent rozstrzygnął uwagi wniesione do projektu miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Książęcej, Królewskiej i Parkowej.

pkt 106. Prezydent pozytywnie zaopiniował i skierował na czerwcową sesję projekt uchwały Rady

Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie stadionu

sportowego przy ul. Żeromskiego.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie odnośnie:

pkt 13. Prezydent wyraził zgodę na sprzedaż lokalu użytkowego w drodze bezprzetargowej, na rzecz jego

najemcy. Jakiego lokalu dotyczy sprzedaż?

pkt 21. Prezydent zapoznał się ze stopniem zaawansowania prac związanych z budową hali sportowej Szkoły

Podstawowej nr 7.

Na jakim etapie jest budowa hali sportowej?
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pkt 29. Prezydent uwzględnił wnioski złożone przez organy opiniujące i uzgadniające do projektu miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Powstańców Wielkopolskich, w zakresie

dotyczącym terenu objętego miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego.

pkt 30. Prezydent rozstrzygnął wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w

rejonie ul. Wawelskiej.

pkt 48. Prezydent wyraził zgodę na umorzenie zaległego podatku od nieruchomości za okres od VII raty 2021

r. do XII raty 2022 r. w kwocie 380.582,00 zł wraz z odsetkami w wysokości 46.951,00 zł.

pkt 57. Prezydent uwzględnił wnioski złożone przez organy opiniujące i uzgadniające do projektu miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły zachodniej części lotniska, w zakresie dotyczącym terenu

objętego miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc odpowiedział na pytania radnych.

Ad 13.

Jest to lokal położony przy ul Spacerowej. Najemcą jest osoba prowadząca salon fryzjerski od wielu lat i w

związku z tym ten lokal na jej rzecz został sprzedany.

Ad 21.

Zakończenie budowy hali sportowej przy Szkole Podstawowej Nr 7 nie jest zagrożone, a planowane jest na

koniec przyszłego roku. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych uwag ani wskazań, które sugerowałyby

przedłużenie terminu. Wszystko jest realizowane zgodnie z harmonogramem i nie ma problemów związanych z

terminowym wykonaniem.

Ad 29.

Wnioski złożone przez organy opiniujące i uzgadniające do projektu miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Powstańców Wielkopolskich są standardowe. Uwagi do wszystkich

planów składane są przez różnego rodzaju instytucje, a uwagi te są zawsze w planach uwzględniane.

Ad 30.

Wniosek dotyczył obiektu położonego przy ul. Wawelskiej i rozszerzenia rodzaju prowadzonej działalności o

usługi związane z tymczasowym zakwaterowaniem. Taka możliwość istnieje i w związku z tym uwaga została

rozstrzygnięta w sposób pozytywny.

Ad 57.

Wnioski złożone przez organy opiniujące i uzgadniające do projektu miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły zachodniej części lotniska. Uwagi złożył tylko Urząd Marszałkowski Województwa

Wielkopolskiego.
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Ad 104.

Dotyczy osoby, która od wielu lat ma usytuowane miejsce, gdzie składuje rzeczy na terenie stadionu. Nie ma

zgody na dalsze korzystanie, ale będzie możliwość najmu tej części nieruchomości.

Ad 105.

Pierwszy wniosek dotyczący ustalenia obowiązku zapewnienia co najmniej dwóch miejsc parkingowych w

rejonie ul. Książęcej, ul. Królewskiej i ul. Parkowej oraz wykreślenie z projektu zagospodarowania

przestrzennego miejsc parkingowych usytuowanych wzdłuż ul. Parkowej. Drugi wniosek Prezydent Miasta

rozstrzygnął negatywnie. Na dzisiejszym posiedzeniu komisji będzie udzielona odpowiedź przez Iwonę

Wojtecką, Dyrektor Miejkiej Pracowni Urbanistycznej w zakresie rozstrzygnięcia punktu pierwszego.

Ad 106.

Odpowiedź zostanie udzielona podczas omawiania projektu uchwały przez Iwonę Wojtecką, Dyrektor

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Ad 48.

Odpowiedzi udzieliła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła.

Wniosek o umorzenie zaległego podatku od nieruchomości, dotyczy jednego ze stowarzyszeń, które działa na

dużym terenie i w związku z tym kwota jest wysoka i obejmuje okres półtora roku. Dotyczy stowarzyszenia,

którego głównym celem jest działalność o charakterze turystyczno-sportowym. Działalność skierowana jest do

dzieci i młodzieży poprzez wspieranie i krzewienie kultury fizycznej. Wszystkie argumenty, które zostały

przedstawione: wielkość, powierzchnia dzierżawionego przez stowarzyszenie terenu, wyniki finansowe

wpłynęły na decyzję o umorzeniu zaległego podatku od nieruchomości.

Ad 4. Raport o stanie Gminy Piła - druk nr 1088.

Raport zostanie przedstawiony na najbliższej sesji Rady Miasta Piły w dniu 6 czerwca 2023 r.

Radna Maria Miler zadała pytania:

1. Gmina zbyła w drodze przekazania darowizną nieruchomość gruntową na lotnisku.

Jaka to wielkość nieruchomości ?

2. Gmina nabyła do zasobów nieruchomość na Alei Wojska Polskiego, w kwocie powyżej 828 000 zł.

Jaka jest wielkość działki? Od kogo gmina nabyła nieruchomość i w jakim celu?

Ad 1.

Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła udzieliła odpowiedzi radnej Marii Miler.

Punkt został opisany w sprawozdaniu z wykonania budżetu ponieważ na ten cel zostały poniesione określone

środki finansowe. Było to zadanie wpisane pod koniec 2022 roku do budżetu. Teren zlokalizowany jest
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pomiędzy wieżowcami na Al. Wojska Polskiego i był zakupiony przez osobę prywatną. W związku z chęcią

zagospodarowania terenu pod budownictwo niewysokie, na które nie byłoby możliwości i wpływu, Prezydent

Miasta Piły podjął decyzję o odkupieniu tych terenów bezpośrednio i zagospodarowaniu w przyszłości pod

cele związane z zielenią i zagospodarowaniem estetycznym miasta.

Radna Maria Miler zadała pytania.

W jaki sposób były przeprowadzone negocjacje, bo cena za metr wynosi 678 zł i jest to bardzo drogo?

Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła udzieliła odpowiedzi radnej Marii Miler.

Negocjacje trwały przez kilka miesięcy, byli powołani biegli, rzeczoznawcy, którzy określali wartość i

ostatecznie taka cena została wynegocjowana.

Ad 2.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc udzielił odpowiedzi na drugie pytanie radnej Marii Miler.

Na terenie lotniska żadnych terenów nie zbywaliśmy.

Ad 5. Debata nad raportem o stanie Gminy Piła.

Debata odbędzie się na najbliższej sesji Rady Miasta Piły w dniu 6 czerwca 2023 r.

Ad 6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Piły

wotum zaufania za rok 2022- druk 1077.

Projekt uchwały zostanie przedstawiony podczas obrad sesji Rady Miasta Piły w dniu 6 czerwca 2023 r.

Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2022 rok - druk nr 1075.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła:

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Piły za 2022 rok- druk

nr 1080,1081

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2022 rok.- druk nr 1079

c) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Piły za 2022 rok.
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Ad 7a.

Kwota dochodu w budżecie Gminy wynosi 384 715 000 zł., a wydatki ogółem wynosiły 412 622 000 zł przez

co deficyt, który został wypracowany w ramach budżetu w 2022 roku stanowił kwotę 27 906 000 zł. Ważne są

dochody bieżące, które pozwalają na finansowanie podstawowych wydatków, ale także pozwalają na

dokładanie do inwestycji, aby nie zaciągać zobowiązań zwrotnych. W 2022 roku dochody bieżące stanowiły

kwotę 366 590 000 zł. Wydatki bieżące były mniejsze i wynosiły 349 508 000 zł co spowodowało, że

nadwyżka operacyjna wypracowana w roku 2022 stanowiła kwotę ponad 17 000 000 zł. Wydatki majątkowe w

2022 roku można było pokryć z posiadanej nadwyżki operacyjnej. Szacowana kwota dochodów majątkowych

była znacznie większa i wynosiła nieco ponad 40 000 000 zł. W roku 2022 dokonano szeregu zmian, które

zmniejszyły plan dochodów majątkowych w kwocie 19 000 000 zł i zostały przeniesione na rok bieżący.

Pozyskano dofinansowanie zewnętrzne jak również środki ze sprzedaży majątku w łącznej kwocie ponad

18 000 000 zł. Zmniejszenie dochodów majątkowych wynikało z przesunięć inwestycyjnych. Planowane

zadania, które miały zostać zrealizowane w ramach refundacji zostały częściowo przesunięte na 2023 rok.

Wynikały głównie z procedur przetargowych, tak było w przypadku stadionu żużlowego. Znaczne środki

finansowe, bo nieco ponad 8 500 000 zł. zostało przesunięte z 2022 roku na 2023 rok. Podobnie było ze

środkami z Programu Rządowego Polski Ład na finansowanie ul. Młodych. Założenie było takie, że składając

wniosek zadanie to będzie w części pokryte pierwszą transzą ze środków Rządowego Programu Polski Ład w

2022 roku. Środki zostały wykorzystane w lutym bieżącego roku, a ostatnia transza przewidywana jest na

czerwiec 2023 roku. Dofinansowanie przesunięte zostało na rok bieżący, natomiast pozostała część

finansowana jest ze środków unijnych w ramach rozliczeń WRPO. Wydatki majątkowe planowane były na

początek 2022 roku budżetowego na poziomie 78 000 000 zł. W trakcie roku między innymi poprzez

pozyskane finansowanie ten plan wzrósł do pozycji 84 000 000 zł. Gmina pozyskała środki z Programu

Rządowego ,,Cyfrowa Gmina’’, na zakup sprzętu komputerowego dla Gmin. W 2022 roku były mniejsze

projekty, które wpłynęły na budżet gminy. Większe projekty na które pozyskano dofinansowanie zostały

częściowo refundowane lub będą refundowane w 2023 roku. Ostateczne wykonanie budżetu miasta po stronie

inwestycyjnej zostało zamknięte w kwocie 63 000 000 zł i przekroczyło 75% realizacji. W związku z

uwalnianiem wolnych środków z roku poprzedniego z różnych pozycji, również dotacji krajowych i unijnych

na dzień 01.01.2022 roku planowany deficyt wynosił 36 955 000 zł. Na dzień 31.12.2022 roku planowany

deficyt został oszacowany na kwotę nieco ponad 59 000 000 zł. Ostatecznie budżet został wykonany w pozycji

deficytu w kwocie 27 906 000 zł. Mniejszy deficyt niż planowany o 30 000 000 zł to kwestia mniejszego

wykonania inwestycji o 18 000 000 zł. W trakcie roku sporo środków, które wpłynęły do budżetu miasta w

dużej części było realizowane przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Od połowy roku wprowadzone były

z różnych źródeł środki finansowe, skierowane do mieszkańców gminy, którzy potrzebowali wsparcia w

zakresie świadczeń węglowych, a także środków w ramach zakupu pelletu. Od grudnia rozpoczęła się sprzedaż
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węgla po preferencyjnych cenach. Zamówienie, które zostało złożone w zakresie zakupu pelletu i węgla

zrealizowano.

Źródłem finansowania w zakresie dochodów bieżących jest udział w podatkach budżetu miasta i stanowi kwotę

bliską 97 000 000 zł czyli 26,3% dochodów bieżących. Kwotę ponad 95 500 000 zł stanowi dotacja celowa

czyli procentowo 26,09%. Zwiększenie dotacji celowej spowodowane jest napływem uchodźców z państwa,

które zostało dotknięte wojną, ale także realizacji różnych świadczeń przez Miejski Ośrodek Pomocy

Społecznej. Wpływy z tytułu podatków stanowiły kwotę ponad 64 800 000 zł i procentowo jest to 17,7%

dochodów bieżących. Subwencja w kwocie ponad 62 600 000 zł co stanowi 17,09%. Pozostałe dochody w

budżecie, które opracowywane są głównie przez jednostki organizacyjne Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej,

Zarządu Dróg i Zieleni, a także MOSIR stanowiły kwotę 46 800 000 zł blisko 12,8 % dochodów bieżących.

Głównym źródłem dochodów jest udział w podatku PIT i CIT. W 2022 roku poziom realizacji udziału w

podatku PIT był na takim samym poziomie co w roku 2021. Udział w podatku CIT został wypracowany na

poziomie 7 400 000 zł. Co roku odnotowywany jest wzrost podatku od nieruchomości. Wzrost ten wynika z

powierzchni jaka jest deklarowana przez podatników, przedsiębiorców i osoby fizyczne. Największy wzrost jest

wśród przedsiębiorców, ponieważ stawki podatkowe, ich wielkość i powierzchnia, którymi przedsiębiorcy

operują w ramach swoich biznesów są zdecydowanie większe niż w poprzednich latach.

Tereny zakwalifikowane jako łąki z których nie było dochodu, teraz stanowią wartość biznesową. Tereny, które

zakwalifikowano jako łąki kwalifikują się pod działalność gospodarczą mimo, że nie są jeszcze zabudowane to

stanowią konkretne kwoty w budżecie. Podatek od nieruchomości od osób fizycznych związany jest z

ubiegłorocznym wzrostem odbioru nowych lokali mieszkalnych. 2021 rok był dla gminy rekordowym jeśli

chodzi o podatek od czynności cywilnoprawnych i przekroczył 6 000 000 zł w budżecie. W 2022 roku podatek

od czynności cywilnoprawnych nieco spadł bo przekroczył kwotę 5 670 000 zł. W 2023 roku obserwuje się

zatrzymanie sprzedaży nieruchomości z zasobu gminnego, a także mniejsze wykonanie od czynności

cywilnoprawnych poza gminą. Podatek od środków transportowych w 2022 roku stanowił kwotę

przekraczającą 3 800 000 zł. W poprzednim roku zostały odnotowane rejestracje pojazdów w nieco większej

ilości niż w 2021 roku, a to oznacza, że ilość pojazdów była rejestrowana na terenie miasta Piły. W związku z

tym podatek z tego tytułu jest odprowadzany na terenie gminy. Kwota podatku od spadków i darowizn wynosi

ponad 700 000 zł, natomiast karta podatkowa w 2022 roku wynosiła kwotę 700 000 zł. Poprzednio była to

kwota 200 000 zł, a w 2021 roku kwota stanowiła 400 000 zł. Podatki rolne i leśne na podobnym poziomie co

w 2021 roku. Nastąpiła zmiana w dochodach majątkowych w zakresie nabycia prawa własności, ponieważ

sprzedaż nieruchomości uległa zatrzymaniu. W wydatkach bieżących wynagrodzenia i pochodne stanowią w

budżecie największą kwotę i zbliżyły się do 24%. Struktura wydatków bieżących na wynagrodzenia to ponad

82 347 000 zł. Wydatki bieżące stanowią również świadczenia na rzecz osób fizycznych; dotacje z budżetu

państwa; wydatki na programy finansowane z udziałem środków o których mowa w art. 5 o środkach unijnych;
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wydatki statutowe związane z realizacją zadań statutowych bezpośrednio sfinansowanych z budżetu gminy.

Porównując poprzednie lata tendencja w zakresie wydatków statutowych jest nieco niższa. W 2018 roku

oscylowała na poziomie 66 200 000 zł, gdzie w 2019 roku było to blisko 71 000 000 zł, w 2021 roku te

wydatki sięgnęły kwoty 76 000 000 zł natomiast w 2022 roku przekroczyły 81 500 000 zł. Wydatkami

statutowymi gminy są wszystkie wydatki podstawowe jakie musi ponieść gmina. Wydatki bieżące i tendencje

w zakresie dotacji dla niepublicznych jednostek oświaty od 2018 roku związane z wychowaniem

przedszkolnym i innymi form są stabilne. W 2020 roku była to kwota 11 000 000 zł, a w 2021 roku była to

kwota ponad 12 000 000 zł i 2022 rok to kwota ponad 13 500 000 zł. W przypadku Szkół Podstawowych

tendencja jest stabilna, a kwoty wynoszą kolejno 3 900 000 zł, 3 700 000 zł, 3 700 000 zł. W sytuacji żłobków

jest podobnie, kwota wynosi 450 000 zł. Wzrost wynikał z kosztów funkcjonowania jednostek publicznych,

który przełożył się na jednostkową wartość na ucznia, przedszkolaka, który musi być przeliczony zgodnie z

przepisami w każdym miesiącu i wprowadzać ewentualne korekty w ramach przekazywanych dotacji. Wydatki

bieżące Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej związane z Domem Pomocy Społecznej są finansowane

bezpośrednio z budżetu gminy w okresie 5 lat. W 2018 roku kwota wynosiła 3 000 000 zł, a w 2022 roku

kwota przekroczyła 3 800 000 zł. Wydatki majątkowe związane z zadaniami inwestycyjnymi, które zostały

wprowadzone do budżetu w ilości 170 zadań i większość z nich została zrealizowana. Sporo było krajowych i

rządowych źródeł finansowania. Większa część inwestycji w obszarze oświaty związana była m. in.: z

fotowoltaiką, która została zamontowana na wielu budynkach przedszkoli. Wybór budynków przedszkoli na

których została zamontowana instalacja fotowoltaiczna zależała od przeprowadzonego audytu energetycznego.

W trakcie roku zostało wprowadzonych kilka zadań, które obejmują następujące elementy: budowę i

przebudowę dróg, układów komunikacyjnych, wykonanie nakładek bitumicznych, utwardzanie dróg

gruntowych. Zadania z zakresu remontu dróg obejmują następujący obszar: ul. Paderewskiego i ul.

Brzoskwiniowej. Zrealizowano także budowę ul. Dunikowskiego, a w najbliższych tygodniach zostanie

opracowana dokumentacja procedury przetargowej na budowę ul. Szkolnej. Na Zielonej Dolinie trwa budowa

ul. Tartacznej i ul. Kazimierza Wielkiego, która została rozstrzygnięta w pierwszym etapie. W dniu 30 maja

2023 roku realizowano procedurę przetargową drugiego etapu budowy tych ulic, zadanie zostało spisane do

realizacji łącznie do 2024 roku. Wyżej wymienione zadania realizowane są w ramach dofinansowania ze

środków unijnych i Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. W ramach ZIT z końcem roku planowane są

pierwsze procedury przetargowe. Pozwolą na pozyskanie dofinansowania zewnętrznego i wsparcie budżetu w

kolejnych latach czyli 2024 i 2025 w ramach nowej perspektywy unijnej. Od kilku lat stosowana jest tak zwana

dokumentacja przyszłościowa. Pakiet ten pozwala w miarę szybko zrealizować mniejsze zadania. Nie muszą

być przesuwane środki finansowe pomiędzy dużymi zadaniami, natomiast bezpośrednio można być

przygotowanym na ewentualne konkursy czy też pozyskiwanie dofinansowania. W 2022 roku przygotowano

dokumentację projektową na utwardzenie ul. Pracowniczej, ul. Targowej, ul. Równej i ul. Promiennej i z racji
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tego że ulice mają już przygotowaną dokumentację to będą zapisywane do realizacji w kolejnych budżetach.

W trakcie roku modernizowane były chodniki z miejscami postojowymi jak również infrastrukturą

towarzyszącą następujących ulic: ul. Spacerowej, ul. Dzieci Polskich, ul. Budowlanych, ul. Komuny Paryskiej,

ul. Walecznych, ul. Staropolskiej i ul. Ogińskiego. Zakończono prace na deptaku księdza Olędzkiego, które

były realizowane kilka lat temu bezpośrednio między Przedszkolem nr 11, a Zespołem Szkół

Gastronomicznych. W ramach modernizacji dróg gruntowych została przeprowadzona budowa ul. Morelowej i

to zadanie zrealizowano w ramach środków rządowych od Wojewody Wielkopolskiego i podobnie było w

ramach drugiego etapu przebudowy ul. Przemysłowej. Budowa ul. Wysokiej, która prowadziła do Przedszkola

nr 14 jak również do szkoły nr 3 została ukończona. Okres przebudowy trwał 2 lata. W ramach sprzedaży

nieruchomości musiało zostać wybudowanych kilka zjazdów z dróg publicznych. Przygotowana jest procedura

przetargowa budowy drogi dojazdowej do działki w obszarze ul. Kamiennej, która pozwoli na zbycie

nieruchomości gruntowych z funkcją usług. Budowa wewnętrznej drogi energetycznej pozwoli na sprzedaż

kilku, a nawet kilkunastu mniejszych działek usytuowanych między torami kolejowymi, a ul. Młodych.

Prawdopodobnie w czerwcu będą podjęte stosowne decyzje, ponieważ jest to wymóg formalny i zgodnie z

zapisami w ramach starej perspektywy unijnej na tereny, na które zostało pozyskane dofinansowanie

zewnętrzne, należy wypracować określone wskaźniki produktu. Zgodnie z tymi przepisami teren, który

zagospodarowano i zostało pozyskane dofinansowanie musi jako ostateczny wskaźnik zostać przekazany

przedsiębiorcom i sprzedany jeśli chodzi o same grunty. Przedsiębiorca terenu na którym znajduje się fabryka

,,Zbyszko’’ zagospodarował 3 działki na potrzeby logistyczne. W związku z tym mniejszych działek pozostało

niewiele, a co do zasady nieruchomości muszą zostać zbyte, aby zrealizować wskaźniki produktu.

Zrealizowano budowę ul. Działyńskiego, natomiast przygotowywana jest dokumentacja nowej części ul.

Glinianej wraz z pozwoleniem na budowę. Oczekujemy na zakończenie poprzedniej części dla

przedsiębiorców, którzy już funkcjonują na tym terenie i po otrzymaniu stosownego pozwolenia na budowę

będzie przygotowywany przetarg dla części zagospodarowanej. Kolejna część na którą będziemy mieli

dokumentację i pozwolenie na budowę w przyszłości pozwoli przygotować również utwardzenie dróg pod

nowych inwestorów, którzy będą się budować. Zadanie związane z rozbudową sieci ścieżek rowerowych jest

wpisane do Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, gdzie gmina gotowa jest z wkładem własnym i w

momencie rozpisania procedur konkursowych przez Urząd Marszałkowski komplet dokumentów będzie

gotowy. Po złożeniu stosownego wniosku i po uzyskaniu akceptacji możliwe będzie rozpoczęcie inwestycji w

tym obszarze, a to zadanie wpisane jest do WPF również w roku 2024. Zrealizowano kilka zadań w obszarze

przedszkoli. W przedszkolu nr 4 zagospodarowano teren przed budynkiem i wybudowano nowy parking.

W trakcie roku udało się zrewitalizować pustostany, które nie mogły być zagospodarowane ze względu na

warunki i były to obiekty zlokalizowane np. przy ul. Wawelskiej, które groziły zawaleniem. Obecnie po

rewitalizacji obiekty zostaną odpowiednio zagospodarowane. Nabycie do zasobu nieruchomości, związane z
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dwiema działkami o numerach 65/6 i 63/8, zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

wprowadziła ograniczenie funkcjonowania tych wcześniejszych możliwości. Przeprowadzone zostały

negocjacje z prywatnym właścicielem w zakresie zamiany tych nieruchomości. Została przeprowadzona

wycena nieruchomości i po negocjacjach ustalona wartość to ponad 828 482 zł o powierzchni 1400 m².

W obszarze miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej zostało przeprowadzonych sporo inwestycji i w

tym roku udało się zrealizować w ramach ,,Jessici 2’’ budynek przy ul. O.M. Kolbe. W 2021 roku budynek

przy ul. Pola i takich budynków w przeciągu ostatnich pięciu lat było kilka. Zostały przygotowane odpowiednie

audyty energetyczne na kolejne budynki w zakresie wymiany pieców. Rewitalizacja w ramach działalności

ZGM obejmuje budynek przy ul. 1 Maja, a także budynek przy al. Niepodległości. Na budynek przy al.

Niepodległości zostało pozyskane dofinansowanie tylko dlatego, że połączono to zadanie z rewitalizacją parku

kieszonkowego, ponieważ nie ma środków na termomodernizację. Rewitalizacja obszaru całego budynku

wpisanego do rejestru zabytków, a także parku, który jest elementem dodatkowym spowodowała możliwość

pozyskania dofinansowania. W ramach konsultacji z mieszkańcami zostały przygotowane przejścia dla

pieszych od strony ul.O.M. Kolbe, została również poszerzona droga wewnętrzna i wybudowane miejsca

parkingowe. Zmianą sposobu ogrzewania lokali mieszkalnych i podłączenia do sieci miejskiej zostało objętych

19 lokali, natomiast w ramach zamiany sposobu użytkowania było ich około 25 i łączny koszt to prawie 1 200

000 zł. Na ten cel pozyskano finansowanie w ramach dotacji bezzwrotnych z Banku Gospodarstwa Krajowego

na modernizację pustostanów będących w zasobie komunalnym gminy w ramach funduszu dopłat z którego

korzystano w 2021 roku i 2022 roku. Cmentarz Komunalny w przyszłości wymaga rozbudowy. Pierwsze prace

zostały poczynione i wpisane do WPF oraz kontynuowane są w bieżącym roku. Program Cyfrowa Gmina

finansowany w ramach środków rządowych w kwocie 90 000 zł. pozwolił na zakup macierzy dyskowej wraz

z oprogramowaniem bezpośrednio na potrzeby Urzędu. Miasto wsparło zakup samochodu dla Komendy

Powiatowej Policji w Pile. Środki finansowe zostały przekazane na działalność OSP i tak w 2021 roku były

przekazane pierwsze środki pieniężne, a w 2022 roku kwota 182 000 zł. w ramach realizowanego

porozumienia. W bieżącym roku znaczne środki finansowe zostały przekazywane na zakup samochodu, a w

przyszłości zostaną przekazane na garaż, który jest niezbędnym elementem funkcjonowania obiektu.

Rewitalizacja obiektu Szkoły Podstawowej nr 7 wraz z wnętrzem auli i dwóch sal, a także zagospodarowanie

terenu i remont historycznego pomnika, który zyskał nowe ,,światło’’. Zadanie zostało zrealizowane w ramach

środków pochodzących z programu ,,Jessica 2’’. Rozpoczęła się budowa hali sportowej wraz z

zagospodarowaniem terenu. W Szkole Podstawowej nr 2 dokonane zostały zmiany w zakresie sieci

wodociągowo - kanalizacyjnej, a także przebudowa wejścia do budynku zgodnie z sugestią straży pożarnej.

Środki finansowe w ramach projektu rządowego ,,Laboratoria przyszłości’’ zostały przekazane do Szkoły

Podstawowej nr 11 i Szkoły Podstawowej nr 2 jednostkowo sięgają kwoty 70 000 zł. W przedszkolu nr 2

zrealizowano zadanie, związane z budową ogrodzenia, natomiast w poprzednich latach przeszło ono
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termomodernizację łącznie z oprzyrządowaniem paneli fotowoltaicznych. W 2022 roku planowany był plac

zabaw wraz z ogrodzeniem, natomiast procedury przetargowe pokazały, że inwestycja nie jest możliwa do

realizacji z powodu braku środków finansowych i mogła zostać zrealizowana jedynie budowa ogrodzenia wraz

z bramami i bramkami. W roku bieżącym jest już ogłoszona lub będzie procedura przetargowa na wyposażenie

placu zabaw. Zakończona została przebudowa Przedszkola nr 14, a także wjazdy i drobne modernizacje na

terenie innych przedszkoli m.in.: Przedszkole nr 11 - zostało uporządkowane wejście do budynku, w

Przedszkolu nr 5 został uporządkowany wjazd, w Przedszkolu Publicznym nr 4 dokonano rozdzielni prądu i w

Przedszkolu nr 17 została przeprowadzona niewielka wewnętrzna przebudowa. Kwestia związana z rozdzielnią

prądu w Przedszkolu nr 4 w poprzednim roku nie udało się wyłonić wykonawcę, ze względu na bardzo krótki

okres realizacji dużego przedsięwzięcia, ale w tej chwili zostały podpisane umowy. Wykonawca w ramach

procedury przetargowej złoży ofertę i zmieścił się w przedstawionej kwocie. W czerwcu zaraz po zakończeniu

roku przedszkolnego zostaną dokonane niezbędne zmiany związane z rozdzielnią prądu. Pozyskano

finansowanie w ramach Funduszy Norweskich, a umowy na Fundusz Norweski zostały podpisane z końcem

2021 roku. Nie wykonanie dochodów majątkowych wynikało z tego, że pierwsza transza w ramach zaliczki

została przekazana w grudniu 2021 roku. W związku z tym finansowanie zostało przesunięte jako wolne środki.

Kilka zadań inwestycyjnych z Funduszy Norweskich zrealizowano w 2022 roku. Spora część środków została

zainwestowana w sferze Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. W 2022 roku wyposażono tor z przeszkodami,

który mieści się na terenie Ośrodka Wypoczynkowego Płotki. W Regionalnym Centrum Kultury została

zakupiona scena mobilna i zmodernizowano studio nagraniowe. Finansowanie z Funduszy Norweskich zostało

pozyskane poprzez partnerów i stowarzyszenia, którzy uczestniczyli w projekcie. W 2022 roku poniesiono

koszty związane z przygotowaniem dokumentacji budowy obiektu ,,Okrąglaka’’, i obecnie trwają prace

budowlane. W poprzednim roku finansowanie związane z Centrum Edukacji Lotniczej, wynosiło nieco ponad

3000 zł, ale obecnie jesteśmy na etapie uzyskania pozwolenia na budowę co w przyszłości pozwoli to na

realizację przedsięwzięcia. W 2022 roku w ramach budżetu inwestycyjnego zostało zakupione centralne KTG

do oddziału ginekologiczno - położniczego na kwotę ponad 340 000 zł, a także zakupiono sterylizator gazowy

dla szpitala za blisko 280 000 zł. W ramach pozyskanego finansowania z Funduszy Norweskich gmina

pozyskała finansowanie zewnętrzne w ramach środków zewnętrznych. Inaczej mówiąc jest to pomoc

techniczna i została pozyskana w kwocie 2 300 000 zł, a to pozwoliło na przygotowanie szeregu dokumentacji:

od adaptacji do zmian w klimacie, po program azbestowy, po PGN czyli program gospodarki niskoemisyjnej i

elektromobilność. W 2022 roku planowana była modernizacja kilku placu zabaw i wykonano pracę na kwotę

144 000 zł, m.in.: przy ul. Sokolej, ul. Wieniawskiego, ul. Makuszyńskiego, ul. Sikorskiego czy też przy Placu

Jagiełły. Zrealizowana została inwestycja piłkochwytów przy ul. Kasztelańskiej i ul. Wyzwolenia, a także

Ogród Sensoryczny na który zostało pozyskane dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego na łączną kwotę

75 000 zł. Nie zrealizowano przebudowy nawierzchni wokół pomnika Ofiar Stalinizmu na Placu Teatralnym,
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ale na to zadanie przygotowana jest stosowna dokumentacja. Dokonano rewitalizacje przestrzeni publicznej

terenu nadrzecznego rzeki Gwdy. Z dniem 1.06.2023 roku rozpocznie się wylanie asfaltu na Pumptracku, a na

koniec roku obiekt zostanie całkowicie zmodernizowany. W obszarze Regionalnego Centrum Kultury nie udało

się zmodernizować sali widowiskowej na którą planowana była kwota niecałych 400 000 zł, ponieważ dwie

procedury przetargowe nie pozwoliły na wyłonienie wykonawcy, a kwota zdecydowanie przekraczyła ustalony

budżet. Na stronie 359 druk nr 1080 zostały szczegółowo opisane środki w ramach Funduszu Covid19,

zarówno pod względem finansowania inwestycji jak również świadczeń i wydatków bieżących. Gmina Piła

posiada również środki w ramach Funduszu Polski Ład, ale w 2022 roku środki nie były pozyskane i

wydatkowane, ponieważ pierwszym zadaniem była budowa ul. Młodych, których finansowanie weszło w

lutym bieżącego roku. Posiadamy także cały pakiet środków w ramach Funduszu Pomocy i środki te były

kierowane w ramach pomocy uchodźcom. Rozchody jak również zadłużenie zostały szczegółowo opisane na

stronie 367 druk nr 1080, rozchody są zgodne z planem, a zadłużenie zostało rozpisane poprzez zmniejszenie i

zwiększenie środków w trakcie roku.

Ad 7b.

Przedstawiona zostanie Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 27.04.2023 r. w sprawie wyrażenia

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2022 rok wraz ze stanem mienia jednostki i

objaśnieniami. Opinia jest pozytywna z zastrzeżeniem punktu 4 uzasadnienia.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił członków komisji

o pytania do Eweliny Ślugajskiej Skarbnik Gminy Piła.

Radna Maria Miler zadała pytania:

1. Dlaczego dochody majątkowe w stosunku do wykonania, porównując 2021 rok, a 2022 rok są niższe

o 24 500 000 zł ?

Dlaczego są różnice w kwotach biorąc pod uwagę transport i łączność mniej o 3,3 mln zł; gospodarkę

mieszkaniową mniej o 14 mln i gospodarowanie meszkaniowymi zasobami gminy mniej o 2,2 mln w latach

2021/2022?

Skąd prawie 25 000 000 zł mniej wykonania po stronie dochodów w 2022 roku w stosunku do 2021

roku?

2. Pytanie dotyczy tabeli na stronie 107 pkt I sprawozdania z wykonania budżetu gminy Piła

Dlaczego występują różnice w cenie przy tej samej funkcji nieruchomości?

14



3. Dlaczego bieżące wydatki w Dziale Administracji Publicznej ich wartość wzrosła o 8 500 000 zł więcej

niż w 2021 roku? Dlaczego nastąpił wzrost o 5,5 mln zł w bieżących wydatkach Urzędu Gminy?

4. Dlaczego w bieżącym roku na pokrycie strat w spółce Aqua - Pil wydano mniej o 1 150 000 zł niż w

2021 roku?

5. Pytania odnoszą się do tabel na stronach 235, 237, 238, 240 sprawozdania z wykonania budżetu miasta

Piły.

Dlaczego w pozycji dynamika 2022/2021 w wyszczególnieniu pozostała działalność wartość wynosi 758, 73%?

Dlaczego w pozycji dynamika 2022/2021 w wyszczególnieniu Oświata i wychowanie w pozostałej działalności

wartość wynosi 3057,21%?

Dlaczego w pozycji dynamika 2022/2021 w wyszczególnieniu Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej

wartość wynosi 2496,12%?

Dlaczego w pozycji dynamika 2022/2021 w wyszczególnieniu Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu

wartość wynosi tak nisko, bo tylko 39,18 %?

6. Dlaczego przez okres dwóch lat w spółce Aqua - Pil nie zamontowano instalacji fotowoltaicznej

pomimo okresu realizacji 2021/2022 i przeznaczonych na ten cel funduszy w kwocie 300 000 zł.?

7. Jakie plany ma gmina w stosunku do zakupionej działki od osoby prywatnej na al. Wojska Polskiego i

jaką ma pełnić funkcję?

8. Na działce przy al. Powstańców Wielkopolskich nastąpiła rozbiórka budynku i w związku z tym proszę

mi powiedzieć czy był to teren prywatny, a gmina dokonała rozbiórki? Jaki koszty poniosła gmina w

związku z rozbiórką?

9. Dlaczego nie została zrealizowana rewitalizacja Placu Zwycięstwa i jakie są ewentualne założenia?

10. Pytanie odnosi się do tabeli na stronie 366? Proszę określić co składa się na wolne środki?

Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła udzieliła odpowiedzi na zadane pytania Radnej Marii Miler.

Ad 2.

Wycena sprzedaży nieruchomości w przetargach nieograniczonych zależna jest od procedury przetargowej,

która kształtuje cenę. Żeby doszło do przetargu na sprzedaż nieruchomości musi nastąpić wycena. Biegłego

wyłania się co roku w procedurze przetargowej i zawiera umowę. Biegły na zlecenie gminy przygotowuje dla

każdego terenu, nieruchomości gruntowej zabudowanej lub też niezabudowanej stosowny opis i wycenę tej

nieruchomości. Biegły ustala wycenę nieruchomości porównując ją do analogicznych w tym obszarze
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nieruchomości. Ustalana jest cena za m² nieruchomości, a na to wpływa spora część elementów jak chociażby

dostępność sieci, komunikacji, infrastruktury technicznej, a także dostępność do dróg krajowych czy też

wojewódzkich. Szacunkowa wartość przedstawiona przez biegłego daje podstawy do ogłoszenia przetargu.

W latach 2021/2022 raczej nie powielano procedury przetargowej, więc ceny były ustalone na wysokim

poziomie, zgodnie z wyceną biegłego. W tym roku zauważalny jest zastój gdzie niektóre nieruchomości w

ramach przetargu będą powtarzane po raz kolejny.

Ad 1.

Nie należy porównywać rok do roku dochodów majątkowych i dotacji. Jeżeli zadanie związane z

dofinansowaniem na ul. Okólnej zakończyło się to środki z tego tytułu w wysokości 3 000 000 zł czy 4 000

000 zł wpłynęły w danym roku i w kolejnym już ich nie będzie. Dotacja związana ze wspieraniem gospodarki

niskoemisyjnej, która w budżecie gminy wpisana jest już od wielu lat i porównując lata 2022/2021 to tam

zdecydowanie były mniejsze środki finansowe, ponieważ wpłynęły refundacje, które odnosiły się do

poprzednich zakresów rzeczowych. Pozostała refundacja w zakresie przygotowania to centrum przesiadkowe

przy ul. Zygmunta Starego. Mniejsza kwota, która była zrealizowana w 2021 roku, a nie w 2022 roku właśnie z

takiej formuły wynika. Najbardziej zauważalna zmiana nastąpi za 2023 rok w porównaniu z 2022 r. Okaże się

że pieniądze, które wpłynęły z Programu Rządowego Polski Ład jest to około 12 000 000 zł w 2023 roku,

nagle spowoduje, że podniesie się wartość pozyskanego finansowania zewnętrznego. Porównując jednorazowe

finansowania trudno dokonywać tendencji, a prawdopodobnie w 2024 roku otrzymamy finansowanie na ZIT-y

w ramach Urzędu Marszałkowskiego i zaliczek. Być może uda się pozyskać finansowanie z Narodowego

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na którą mamy podpisaną umowę i środki te wpłyną w

2024 roku, a w 2022 roku czy 2023 w ogóle ich nie było. Fundusze Norweskie zawyżyły środki w 2021 roku,

bo zaliczka wpłynęła w grudniu ponad 3 500 000 zł, a wydatki z tego tytuły były realizowane w 2022 roku. W

związku z tym przychody musiały być wprowadzane w trakcie roku. Nie mamy dochodu z tego tytułu tylko

przychód i jest to bardzo nieporównywalna sfera związana z podpisywanymi umowami na inwestycje. Na

przykładzie przebudowy ul. Okólnej gdzie umowa była zrealizowana do grudnia 2021 roku a środki finansowe

w kwocie prawie 2 500 000 zł wpłynęły w 2023 roku.

Ad 8.

Urząd gminy zleca wyłącznie wyburzanie pustostanów jak również budynków, które grożą zawaleniem na

terenach miejskich. Na terenie prywatnym takie rozbiórki nie są wykonywane. W zeszłym roku rozbiórek było

dość sporo, oprócz ul. Wawelskiej, ul. Młodych i oprócz budynku w centrum miasta przy ul. Ossolińskich, to

także między innymi pustostan znajdujący się na terenie miasta przy ul. Dąbrowskiego.
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Ad 9.

Zadanie związane z rewitalizacją Placu Zwycięstwa zostało wpisane do budżetu w 2021 roku. W 2022 roku

została podjęta decyzja o zmianie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w związku z tym

środki nie były wykorzystane i realizowane w budżecie po stronie inwestycyjnej. Po stosownej zmianie owe

środki pieniężne zapewne przejdą do budżetu na 2023 rok, a może nawet w części na 2024 rok.

Ad 6.

Na zadane pytanie powinien odpowiedzieć prezes spółki Krzysztof Kijak. Z informacji jakie mogę przedstawić

zostały wykonane stosowne prace związane z przygotowaniem dokumentacji i pozyskiwaniem stosownych

zgód do przyłączenia do ENEI. W chwili obecnej pozwolenia na budowę są na etapie finalizacji. W 2021 roku

Aqua - Pil wybudował dzięki dokapitalizowaniu, które zostało przekazane przez gminę w 2021 roku pierwszą

instalację fotowoltaiczną. Opiewa na wartość 50 kW i już działa prawie cały rok, albo od połowy 2022 roku.

Gdy wartość instalacji fotowoltaicznej przekracza 50 kW to wtedy wprowadzone są zupełnie inne procedury.

Gmina w bieżącym roku otrzymała środki w ramach dokapitalizowania na Aqua Pil, które nie zostały

wykorzystane w poprzednim roku właśnie ze wskazaniem montażu kolejnych paneli fotowoltaicznych.

Ad 4.

Spółka Aqua – Pil w 2020 roku ze względu na trwającą pandemię Covid19 była przez kilka miesięcy

całkowicie zamknięta. Zgodnie z przepisami Aqua – Pil nie mogło funkcjonować w trakcie pandemii, a później

mogło funkcjonować w ograniczonym zakresie. W 2021 roku pokrycie straty było na bardzo dużą kwotę ze

względu na bardzo dużą stratę, która została odnotowana przez spółkę. Koszty były generowane, a przychody

były na bardzo niskim poziomie. Gmina nie mogła przekazać środków w formie dopłat do biletów, ponieważ

spółka nie funkcjonowała. Bilety nie były sprzedawane, a obiekt był pusty w związku z tym została podjęta

decyzja o dokapitalizowaniu w kwocie około 1 000 000 zł. Gmina pokryła znaczną część strat z poprzednich lat

dlatego kwota była zdecydowanie większa niż w 2022 roku. Straty zarówno w 2022 roku jak i w bieżącym roku

będą pokrywane po przyjęciu sprawozdań finansowych tej spółki.

Ad 7.

Na ten moment nie jest planowane zagospodarowanie terenu przy al. Wojska Polskiego. Teren przeznaczony

jest na zieleń bez zabudowy, ponieważ nieregularne kształty działek uniemożliwiają zabudowę terenu.

Ad 3.
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Według zapisów wynika, że finansowanie jest mniejsze i większe i w takiej ilości rozdziałów i pozycji one

zostaną łącznie zebrane. Na administrację publiczną składają się: Urzędy Wojewódzkie w 2021 roku była to

kwota około 852 000 zł, a w 2022 roku kwota wynosiła 952 000 zł, różnica 100 000 zł. W Radzie Gminy mamy

podwyżkę około 40 000 zł. W Urzędzie Miasta mamy około 17 800 000 zł w 2021 roku, w porównaniu do

2022 roku około 23 300 000 zł czyli to różnica około 5 000 000 zł. Należy zwrócić jednak uwagę, że dokonane

zostały zmiany w wysokości wynagrodzeń ze względu na podniesienie najniższej krajowej. Zmienił się także

sposób finansowania i wykazywania wydatków związanych z tak zwanym SMUP czyli system klasyfikowania

wydatków ponoszonych przez gminę. Do tej klasyfikacji budżetowej został zakwalifikowany Zarząd Dróg i

Zieleni i tylko on jest wykazywany w dziale administracji publicznej. W poprzednim roku jak i w bieżącym

wystąpiła rekordowa liczba odejść na emeryturę co przełożyło się na odprawy jubileuszowe. Promocja

jednostek samorządu terytorialnego w 2021 roku w kwocie 295 000 zł , wykonanie nastąpiło w 2022 roku o

600 000 zł większe. Finansowanie sportu spowodowało taką różnicę, ponieważ w 2021 roku tak znaczne środki

nie były przekazane. Wspólna obsługa jednostek samorządu terytorialnego tak zwany CUW w kwocie 150 000

zł - korekta wynagrodzeń. Pozostała działalność w kwocie 268 000 zł w 2021 roku, a w 2022 roku kwota

wynosiła 2 038 000 zł. czyli 1 700 000 zł więcej. Związane jest to z POPT czyli pomocą techniczną, która

pozwoliła na finansowanie szeregu dokumentacji w obszarze ochrony środowiska, programu gospodarki

niskoemisyjnej, elektromobilności, a także programu azbestowego. Sfinansowano program ,,Maluch +’’ w

kwocie 801 095 zł w ramach własnej działalności gospodarczej. Bardzo duże wykonanie jest przedstawione na

stronie 239 - pozostała działalność w kwocie 853 095 zł czyli to jest wskaźnik wynikający z realizacji przez

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej - pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej i tutaj przedstawiony

jest cały Fundusz Pomocy Ukrainie. Ochrona powietrza atmosferycznego na okres 2021 roku wynosiła 53 000

zł, a w 2022 roku to kwota 20 000 zł czyli procentowo może wydawać się mniej bo jest to 39% - 49%

natomiast kwotowo to są niewielkie pozycję.

Radna Maria Miler powiedziała:

Radna Maria Miler poprosiła o dodatkowe wyjaśnienie dotyczące wzrostu wartości środków na wydatki

bieżące w Urzędzie Gminy. Poprosiła również o przybliżenie kwestii związanej z rozbiórką budynku przy al.

Powstańców Wielkopolskich. Czy gmina wyłożyła środki na rozbiórkę? Czy właściciel działki zapłacił za

rozbiórkę?

Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła udzieliła odpowiedzi Radnej Marii Miler
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Działka na której została dokonana rozbiórka budynku przy al. Wojska Polskiego została sprzedana kilka lat

temu łącznie z budynkiem. Rozbiórkę wykonał prywatny przedsiębiorca, a nie gmina.

Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła uzupełniła wypowiedź:

W dziale 750 została przedstawiona promocja jednostek samorządu terytorialnego w kwocie 960 000 zł z tym

że zakup materiałów promocyjnych wynosił 62 000 zł, a promocja miasta poprzez sport to kwota 704 200 zł i

właśnie w tym miejscu możemy zauważyć różnice w stosunku do 2021 roku.

W ramach dotacji łącznych, które są kierowane do naszych stowarzyszeń, biorących udział w konkursach w

ramach promocji jednostek jaką pozyskały na finansowanie w kwocie 173 963 zł. Kwota jest porównywalna z

kwotami z poprzedniego roku, bo jest raczej powielana w kolejnych latach i nie ma tendencji wzrostowych.

Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła udzieliła odpowiedzi:

Wzrost wartości środków na wydatki bieżące w Urzędzie Miasta został zrealizowany w kwocie 19 903 000 zł.

Wynagrodzenia wszystkich pracowników w tym z nagrodami jubileuszowymi i odprawami emerytalno -

rentowymi stanowiły łączną kwotę 15 447 000 zł w tym także dofinansowanie zadań zleconych czyli kwota

201 000 zł. Kwota przeznaczona jest na finansowanie wydatków na pracowników, którzy realizują zadania

zlecone od Wojewody Wielkopolskiego. Nagrody w zakresie wynagrodzeń rocznych czyli tak zwanych ,,13’’

stanowiły w tym budżecie kwotę ponad 1 000 000 zł i wpłaty na PPK, które stanowią dużą wartość. Przeciętne

miesięczne wynagrodzenie zostało ustalone i opisane na stronie 156 w sprawozdaniu z wykonania budżetu.

W ramach przeciętnego wynagrodzenia pracowników Urzędu Miasta nie zleconych tylko zwykłych jest to

prawie 218 etatów i w tym jest 17,5 etatu stanowiącego pracowników zleconych. Kwota średniego przeciętnego

wynagrodzenia brutto to 4 920, 85 zł. Wynagrodzenia Straży Miejskiej klasyfikowane są w odrębnym dziale.

Pracownicy Zarządu Dróg i Zieleni stanowią 44,5 etatu, a średnie miesięczne wynagrodzenie wynosi 4 875 zł.

W tym dziale oprócz dodatkowych wydatków zostało opisane finansowanie w ramach Funduszy Norweskich, a

dodatkową kwotę w ramach budżetu ustalono w wysokości 211 837 zł.

W 2022 roku zostało wprowadzonych 5 pozycji przychodów i szczegółowo opisanych na stronie 366 . Jedna z

tych pozycji nie została zrealizowana w trakcie roku na podstawie zmiany uchwały o emisji obligacji papierów

wartościowych. Została zdjęta z planu finansowego i przeniesiona na 2023 rok. W pierwszej pozycji pierwotnie

była to kwota 853 000 zł i zwiększana w trakcie roku. Wykorzystane środki pieniężne rachunku bieżącego

budżetu gminy wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych w ramach odrębnych

ustaw w kwocie 5 585 844 zł. Posiadamy środki w ramach koncesji alkoholowych, które zgodnie z przepisami

niewykorzystane w poprzednim roku muszą zostać wpisane w przychodach kolejnego roku i służyć
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finansowaniu inwestycji. Wolne środki o których mowa w art. 217 ustęp 2 pkt 6 ustawy - łączny plan, który

został wprowadzony to kwota 48 318 975 zł i został zrealizowany na poziomie 98 959 000 zł i tutaj są

wszystkie środki, które są dedykowane i wynikają z rozliczeń poprzednich lat. Wynikają także ze sprzedaży

udziałów w spółce Altvater. Zaciągnięte pożyczki i kredyty na rynku krajowym gdzie pierwotnie był plan

11 624 000 zł w trakcie roku był zwiększany o 3 560 000 zł, a ostatecznie plan był 15 184 000 zł, a został

wykonany na poziomie 12 667 000 zł. Pieniądze na arsenał częściowo będą przekazane w 2023 roku ze

względu na to, że dokumentację pozwalającą na budowę otrzymaliśmy z końcem roku, dlatego to wykonanie

jest mniejsze, ale środki nie przepadły. Sprzedaż innych papierów wartościowych czyli 25 000 000 zł które

pierwotnie było planowane. Z początkiem roku zostały wprowadzone wolne środki, w ramach planu drugiej

pozycji w kwocie 48 318 000 zł. Pozwoliło to, że nie trzeba było w trakcie roku zaciągać zobowiązania w

postaci emisji papierów wartościowych 25 000 000 zł, które jest zagwarantowane w ramach podpisanej umowy

z Bankiem PKO BP i został przeniesiony na 2023 rok. Środki będziemy starać się emitować jak najpóźniej,

aby nie obciążać budżetu miasta.

Radna Maria Miler sprostowała wypowiedź:

Na stronie 264 w sprawozdaniu napisane jest że cyt.:,,rewitalizacja zdegradowanych poszczególnych terenów

miasta Piły(…) dokonano rozbiórki pozostałego budynku mieszkalnego przy al. Powstańców Wielkopolskich,,

Odpowiedzi udzieliła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła:

Budynek, który został zburzony przy al. Powstańców Wielkopolskich należy do Centrum Strzelectwa

Sportowego. Obiekt ten nie nadawał się do użytkowania i była decyzja nadzoru budowlanego albo o

generalnym remoncie, który generowałby kilkaset tysięcy złotych kosztów, albo o rozbiórkę. W związku z tym

została podjęta decyzja o rozbiórce.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁ SIĘ (1),

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)
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Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły

za 2022 rok. - druk nr 1076

a) Przedstawienie Uchwały Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 28 kwietnia 2023 roku w

sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piły za rok 2022 oraz wniosku o udzielenie

absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2022 rok.- druk nr 1078

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły o

udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok - druk nr 1094.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Małecki przedstawił Uchwałę Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej

Rady Miasta Piły z dnia 28 kwietnia 2023 roku.

Na podstawie art. 18a ustęp 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz.

40 z późn. zm.)

oraz na podstawie

Statutu Rady Miasta Piły z dnia 25 września 2018 roku Komisja Rewizyjna Rady Miasta Piły powołana

uchwałą nr 2/7/2018 z dnia 28 listopada 2018 roku,

w składzie:

1. Radna Urszula Kaczmarek

2. Radna Teresa Kasior

3. Radny Ryszard Małecki

4. Radny Grzegorz Płachta

5. Radny Zbigniew Pyziak

uchwala co następuje:

§ 1

1). Opiniuje się pozytywnie wykonanie Budżetu Miasta Piły za 2022 rok

2). Opinia o wykonaniu Budżetu Miasta stanowi załącznik do niniejszej uchwały i dokumenty zostały przesłane

do Regionalnej Izby Obrachunkowej dnia 28 kwietnia 2023 roku

21



§ 2

Wnioskuję się o udzielenie absolutorium Prezydenta Miasta Piły za 2022 rok

§ 3

Uchwała podlega przekazaniu Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu i Radzie Miasta Piły

§ 4

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Piły głosowała w pełnym składzie: 5 głosów ,,za’’ (głosowało 5 radnych)

W odpowiedzi na przesłaną Uchwałę Regionalna Izba Obrachunkowa w dniu 11 maja 2023 roku podjęła

decyzje, a jej treść przedstawi Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Małecki:

Na podstawie dokonanej oceny Komisja Rewizyjna Rady Miasta Piły zaopiniowała pozytywnie wykonanie

Budżetu za 2022 rok, jednogłośnie 5 głosów ,,za’’ i sformułowała wniosek za udzieleniem absolutorium

Prezydentowi Miasta Piły za 2022 rok.

Biorąc pod uwagę poprzednie uzasadnienia skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu

wyraził opinie, że wniosek Komisji Rewizyjnej Miasta Piły w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi

Miasta Piły z wykonania budżetu za 2022 rok został przyjęty zgodnie z przepisami prawa i jest należycie

uzasadniony.

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIV/434/13

Rady Miasta Piły z dnia 28 maja 2013 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu

wykonania budżetu Miasta Piły, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze

roku budżetowego - druk nr 1094.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła:

Zgodnie z art. 266 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634

z późn. zm.) organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego ustalał zakres i formę:

1. informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły za pierwsze półrocze;

2. informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu

realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3;

3. informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury

za pierwsze półrocze.

Art. 12 ustawy z dnia 26 stycznia 2023 r. o zmianie ustaw w celu likwidowania zbędnych barier
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administracyjnych i prawnych (Dz. U. z 2023 poz. 803) uchylił w całości art. 266 ustawy o finansach

publicznych, wobec czego brak jest podstawy dla dalszego funkcjonowania w obrocie prawnym uchwały Nr

XXXIV/434/13 Rady Miasta Piły z dnia 28 maja 2013 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o

przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze

półrocze roku budżetowego.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił członków komisji o

pytania do Eweliny Ślugajskiej Skarbnik Gminy Piła.

Radni nie zadawali pytań

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (0),

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0 ), WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego Wieloletnią Prognozę Finansową

Miasta Piły na lata 2023 – 2040 - druk nr 1101

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła:

Na Przedszkole przy ul. Nad Gwdą zabezpieczono kwotę 1 059 000 zł w roku bieżącym. Zgodnie z procedurą

Polskiego Ładu najpierw wydawane są środki własne, a dopiero po sfinansowaniu środków własnych jest

możliwość uzyskania dotacji w ramach okna transferowego Polskiego Ładu w 2024 roku. Ze względu na
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złożoną rezygnację przez przedsiębiorcę przedłużyły się procedury.

Zmniejszenie planu wydatków przy ul. Krzywej jest to wynik przetargu i rewitalizacja terenu przy ul.

Długosza. Prace związane z przebudową ul. Krzywej będą realizowane i w związku z tym nie ma możliwości

prowadzenia prac w tym samym czasie przy ul. Długosza, ponieważ układ komunikacyjny musi być

przejezdny. Z tego tytułu środki zostaną zdjęte w roku bieżącym. Modernizacja pasa startowego w kwocie 300

000 zł zostanie zdjęte w ramach oszczędności poprzetargowych. W ramach procedury przetargowej spośród

trzech ofert jedna była korzystna. Jednak gdy przedsiębiorca został wezwany, aby złożyć oświadczenia

wycofał się z procedury przetargowej. Kolejna oferta również była poniżej planu, który był zabezpieczony w

budżecie. Na ten moment jest możliwość zdjęcia z planu finansowego pasa startowego kwotę 300 000 zł.

Modernizacja schroniska dla zwierząt, zadanie zostało wpisane jako wymóg formalny, wynikający ze zmiany

przepisów i stosowania obowiązku tego schroniska. Cała dokumentacja związana z przedsięwzięciem jest już

gotowa jak również pozwolenie na budowę. Będzie możliwość otrzymania dofinansowania w ramach

modernizacji, bo jest to zadanie w ramach formuły ZIT. Po spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim z

departamentem wdrażania ZIT i projektów unijnych, wiemy że pierwsze konkursy zostaną wdrożone w

ostatnim kwartale tego roku i pierwszym kwartale przyszłego roku. Został zmieniony zakres terminu realizacji

tego przedsięwzięcia z jednorocznego na dwuletni. Wprowadzono zadanie do WPF z finansowaniem w roku

2024 po to aby móc złożyć ofertę do konkursu. W ramach finansowania unijnego najważniejszym założeniem

jest to że można startować z zadaniem, które trwa i jest realizowane i gdy jest wyłoniony wykonawca, ale na

moment składania oferty i uzyskania finansowania nie może być zakończone. W związku z tym zadanie to

uzyskało w WPF termin realizacji jako 2024 rok.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił członków komisji o

pytania do Eweliny Ślugajskiej Skarbnik Gminy Piła.

Radni nie zadawali pytań

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ (1),
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BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ (1), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ (2), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę budżetową na 2023 rok -

druk nr 1102

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła:

W 2023 roku plan dochodów bieżących został zwiększony w zakresie wpływu z podatku od spadków i

darowizn w kwocie 50 000 zł ze względu na wysokie wykonanie. Wpływ z tytułu odsetek od terminowych

wpłat podatków i opłat w kwocie 50 000 zł również ze względu na wysokie wykonanie. W zakresie Oświaty

wprowadzana jest darowizna lub umowa z Okręgową Komisją Egzaminacyjną. Do budżetu zostało

wprowadzone 150 000 zł tytułem zatrzymania wadium w związku z wycofaniem się wyłonionego w drodze

przetargu kontrachenta na realizację zadania: budowy Przedszkola przy ul. Nad Gwdą w Pile. W kwietniu na

sesji wprowadzane było zwiększenie środków na wyłonienie wykonawcy związane z budową Przedszkola na

które zostało pozyskane finansowanie w ramach programu Rządowego Polski Ład. Na początku maja przed

zawarciem umowy wykonawca, który był pierwszy z najtańszą ofertą nie złożył stosownych oświadczeń,

równocześnie wystosował pismo o wycofanie się z tego przedsięwzięcia. Konsekwencją tego przedsiębiorca

stracił wadium, które wpłacił do budżetu w ramach złożonej przez siebie oferty. Wprowadzony został fundusz

przeciwdziałaniu Covid19 w kwocie 11 700 000 zł w trakcie roku. Samorząd Województwa Wielkopolskiego

przekazał 20 000 zł na sadzonki drzew miododajnych. Przesunięcie w ramach realizacji przedsięwzięcia

związanego z przebudową schroniska dla zwierząt. W przypadku dochodów jest to zwrot podatku vat - 12 700

zł, natomiast przy zmianach inwestycyjnych dokonywane jest przeniesienie części kwot na lata 2023/2024.

Odszkodowanie w kwocie 18 000 zł i zwrot nadmiernie pobranej dotacji w zakresie kultury fizycznej za 2022

rok w kwocie 32 600 zł. Zostanie dokonane niewielkie przesunięcie w klasyfikacji budżetowej przy konsultacji

z Regionalną Izbą Obrachunkową. Został wyłoniony wykonawca na przebudowę ul. Krzywej. Złożona oferta

była na tyle mniejsza, że uwalnia środki finansowe głównie w części wojewody jako środki kwalifikowalne.

W związku z tym dokonywana jest zmiana zmniejszenia planu finansowania na dochodach majątkowych w

kwocie 34 000 zł. Środki należy zwrócić Wojewodzie Wielkopolskiemu w ramach Rządowego Funduszu

Rozwoju Dróg. Zwiększenie planów wydatkowych w zakresie wydatków bieżących - uzupełnienie

wynagrodzeń w kwocie 467 721 zł. Do końca września wszystkie plany finansowe za 2023 rok były
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przygotowywane w oparciu o aktualne angaże. Od 01.01.2023 r. najniższe wynagrodzenie wzrosło do kwoty

3 460 zł, musiała zostać dokonana zmiana wynagrodzeń również tych osób, którzy mają niższe

wynagrodzenie. Wzrost najniższego wynagrodzenia spowodował zrównanie z pracownikami, którzy są na

stanowiskach urzędniczych i z dniem 01.10.2023 roku dokonano korekty wynagrodzeń. W budżecie na 2023

rok zostały zapisane zmiany. Od 01.07.2023 roku nastąpi kolejna zmiana najniższego wynagrodzenia, która

podnosi zasadnicze wynagrodzenie do 3 600 zł. Powoduje to że osoby dostaną podwyżkę w kwocie 150 zł i

następuje spłaszczenie siatki wynagrodzeń. Pracownicy w całej gminie z dniem 01 lutego otrzymali korektę

wynagrodzeń podnoszącą ich wynagrodzenia zasadnicze w stosunku do tych którzy są najniżej zarabiającymi.

W każdym zakładzie pracy, a także w Urzędzie Miasta toczą się rozmowy na temat wynagrodzeń, natomiast

wzrost tych wynagrodzeń szacowany jest do zasadniczej jako kilkaset złotych. Na ten moment nie ma

możliwości żeby w budżecie zostały zabezpieczone tak duże pieniądze. Z końcem roku odejdzie kilka osób na

emeryturę, co wiążę się z kolejnymi, odprawami jubileuszowymi. W każdym roku kilkanaście osób decyduje

się na odejście, co jest związane z tym, że odprawy oscylują w kwocie kilkudziesięciu tysięcy złotych

jednorazowo. W jednostkach oświatowych mają wystąpić podwyżki od 1 września bieżącego roku i kwoty

będą sięgały kilku milionów złotych. Takie zmiany będą musiały być dokonane na sesjach nadzwyczajnych w

sierpniu. Rezerwa na odprawy emerytalne w zakresie oświaty, która jest wpisana w budżecie w kwocie 1 600

000 zł. w tej chwili kończy się. Osoby, które zakończą pracę w sierpniu już takich środków z tytułu rezerwy nie

będą mogły otrzymać, ponieważ ich nie będzie. Zabezpieczana jest kolejna kwota 200 000 zł w ramach

funkcjonowania DPS, wiąże się to z podniesieniem kosztów pobytu mieszkańców w DPS. Umieszczane są

informacje przez Starostów o podwyżkach związanych z kosztami pobytu mieszkańców i to wiąże się z

podwyższeniem najniższego uposażenia z dniem 01.07.2023 roku. Niewielkie środki przekazane w ramach

utrzymania Gospodarki Komunalnej i 68 000 zł na remont oświetlenia i energię. W kwestii zmniejszenia planu

wydatków przenoszona jest z działu 700 Gospodarka Mieszkaniowa na działalność usługową w ramach

Geodezji i Kartografii. Przechodząc do inwestycji wprowadzane jest dodatkowo 300 000 zł na przygotowanie

dokumentacji utwardzenia ul. Glinianej. Zadanie zostało wpisane w poprzednim roku, a dokumentacja była

przygotowana wcześniej. Oczekujemy na pozwolenie i wiemy z kosztorysu, że kwota 400 000 zł którą

pierwotnie zabezpieczono jest niewystarczająca. W związku z tym zostanie uzupełnione o dodatkowe 300 000

zł w roku 2023 i 200 000 zł w roku w 2024 roku na kolejny etap.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił członków komisji o

pytania do Eweliny Ślugajskiej Skarbnik Gminy Piła.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie.
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Czy prace związane z wykonaniem nawierzchni na pasie startowym analogicznie przesuną się w czasie jak w

przypadku rozpoczęcia prac związanych z przedszkolem?

Ewelina Ślugajska Skarbnik Gmina Piła udzieliła odpowiedzi:

W tym przypadku jest inna sytuacja z racji tego że oferent szybko wycofał się, nie złożył stosownych

oświadczeń. Zadanie było przewidziane do realizacji w okresie około 92 dni i w związku z tym nie ma

zagrożenia kwotowego bo oferta złożona jest poniżej planu finansowego. Biuro Zamówień Publicznych

weryfikuje drugą ofertę pod względem prawnym, ekonomicznym, zgodnym ze stanem prawa. Po analizie

będzie można podpisać umowę z drugim wykonawcą w terminie 92 dni realizacji.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ (1),

BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (0 )

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6 ), PRZECIW ( 0), WSTRZYMUJE SIĘ (1), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ (2), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Radna Maria Miler zadała pytanie Marlenie Bakuła-Zdzierela - Prezes Społecznej Inicjatywy

Mieszkaniowej

Spółka powstała jak wynika z informacji na wniosek Prezydenta Miasta Piły i za zgodą Rady Miasta Piły.

Spółka otrzymała 3 000 000 zł z Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa. Zostało nam przekazane, że powołana

spółka będzie zajmowała się budową mieszkań na osiedlu Zielone Wzgórza i że będa to tanie mieszkania.

Dowiadując się w szczegółowych informacjach owa spółka ma szersze uprawnienia, bo zgodnie ze Statutem

spółka może nabywać lokale mieszkalne, może również remontować, wynajmować lokale użytkowe, a także

sprawować zarząd nad nieruchomościami we wspólnotach, a nawet zamierza budować pierwszy budynek i
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miasto przekazało grunt, tylko że nie na osiedlu Zielone Wzgórze. Trochę przypomina mi to zastępowanie

TBS. Kolejną informację jaką posiadam to na stronie 4 wpisane są stawki czynszu w mieszkaniach SIM i są

niższe niż na rynku komercyjnym do 5% wartości odtworzeniowej, o 35% kosztów przedsięwzięcia dla gminy,

bezzwrotnych dotacji z Rządowego Funduszu Mieszkalnictwa. Opisane są także prace przygotowawcze na

Zielone Wzgórza dla 7 000 osób. Prezydent Miasta Piły wraz z Zarządem promują osiedle Zielone Wzgórze i

poszukują partnerów strategicznych. Jaki jest stopień zaawansowania jeśli chodzi o rozwój na osiedlu Zielone

Wzgórze?

Marlena Bakuła-Zdzierela - Prezes Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej udzieliła odpowiedzi.

Różnica między TBS a SIM jest taka, że SIM podpisując umowę z przyszłym najemcą umożliwia

mieszkańcowi dojście do własności tego mieszkania po spłacie kredytu zaciągniętego na budowę tej

nieruchomości. Jeżeli spółka zaciągnie na 30 lat kredyt na sfinansowanie tej nieruchomości, mieszkańcy w

części swojego czynszu będą spłacać odsetki od kredytu. Po zakończeniu okresu kredytowania mieszkańcy

staną się właścicielami owych mieszkań. Uzupełniając informację na temat inwestycji na Zielonych Wzgórzach

i pierwszej przy ul. Pułkownika Aleksandra Kity, rzeczywiście spółka w oczekiwaniu na zmianę miejscowego

planu zagospodarowania na Zielonych Wzgórzach podjęła się zadania wraz z Prezydentem Miasta Piły który

wyznaczył działkę pod pierwszą inwestycję. Spółka SIM chcę wybudować już pierwszy blok, aby 27 rodzin

mogło zamieszkać w mieszkaniach, które za jakiś czas staną się ich własnością. Trwają prace przygotowawcze,

ponieważ na tym terenie jest budynek do rozbiórki i zgoda na rozbiórkę już jest. Zmierzamy do przygotowania

terenu, aby móc rozebrać budynek. W niedalekiej przyszłości na sesji Rady Miasta Piły zostanie przedstawiony

projekt uchwały o ustaleniu lokalizacji inwestycji mieszkaniowej, która otworzy spółce możliwość

wybudowania bloku na podstawie tak zwanej specustawy mieszkaniowej. Na chwilę obecną plan miejscowy

na tym terenie uniemożliwia budowę budynku wielorodzinnego, ale jest możliwość wykorzystania specustawy

mieszkaniowej, która znacznie skróci czas. W przyszłym roku zamierzamy wystąpić o pozwolenie na budowę.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie:

Jakie wymogi będa musieli spełnić wnioskodawcy, aby o takie mieszkanie starać się? Kiedy powstanie

pierwszy blok na osiedlu Zielone Wzgórze?

Marlena Bakuła-Zdzierela - Prezes Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej udzieliła odpowiedzi.

Kryteria są zapisane w ustawie o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa. Podstawowym kryterium jest

brak posiadania mieszkania na własność w danej gminie. Kolejnym warunkiem jest zdolność mieszkańca do

płacenia czynszu: ma stałą pracę. Każde województwo w tym zakresie ma widełki jak również województwo

wielkopolskie. Widełki te związane są z tym, że osoby ubiegające się o mieszkanie nie mogą być majętne, ale

także nie mogą nie mieć zdolności na płacenie czynszu. Na pytanie o datę powstania pierwszego budynku na

28



osiedlu Zielone Wzgórze nie jestem wstanie odpowiedzieć. Najlepiej jeśli odpowiedzi udzieli Pani dyrektor

Iwona Wojtecka.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski przekazał głos

Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej Markowi Andruszkiewiczowi.

Ad 12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy

pierwszeństwa w nabyciu budynku użytkowego (garażu) - druk nr 1096.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jest to jeden z licznych garaży, które były sprzedawane przy ul. Krzywej. Jest to działka 19/330 o powierzchni

19m², która zabudowana jest garażem. Na tym terenie obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania

przestrzennego i cały teren gdzie znajdują się garaże przeznaczony jest pod tereny dróg wewnętrznych i garaży,

a najemca ma zawartą umowę najmu na tą nieruchomość.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty

od ceny nieruchomości sprzedawanej w drodze bezprzetargowej położonej przy ul. Królewskiej w Pile - druk

nr 1097.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Dla nieruchomości będącej przedmiotem zbycia, obowiązują ustalenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Królewskiej i Al. Niepodległości (uchwała Nr XLI/543/14 Rady

Miasta Piły z dnia 28 stycznia 2014 r., Dz. Urz. Woj. Wlkp. poz. 1057 z dnia 19 lutego 2014 r.), zgodnie z

którym działka nr 179 (obręb 5) leży w liniach rozgraniczających teren oznaczony symbolami: U2 – tereny

zabudowy usługowej oraz Z – teren zieleni. Towarzystwo Pomocy Chorym im. Sługi Bożej Stanisławy
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Leszczyńskiej w Pile, zwróciło się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Piły o nabycie nieruchomości i

udzielenie bonifikaty w wysokości 99%. Nabycie nieruchomości ma na celu dalszy rozwój działalności

Towarzystwa, tj. wybudowanie drugiego Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego z Oddziałem Rehabilitacyjnym, w

którym realizowane byłyby usługi związane z opieką zdrowotną dla mieszkańców Piły i okolic, z różnymi

dolegliwościami zdrowotnymi i w różnym wieku. Przedmiotowa nieruchomość, przylega do nieruchomości

stanowiącej działkę nr 178 (obręb 5) położonej przy ul. Królewskiej 8, będącej własnością Towarzystwa, która

aktualnie wykorzystywana jest na cel prowadzonej działalności pożytku publicznego – prowadzenie

stacjonarnej placówki zajmującej się opieką nad chorymi i niepełnosprawnymi. Rada Miasta Piły 27 maja 2014

r. już raz wyraziła zgodę na bezprzetargową sprzedaż nieruchomości położonej w Pile i udzielenie bonifikaty na

rzecz Towarzystwa, co przyczyniło się do powstania Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego/Hospicjum

stacjonarnego w Pile, w którym aktualnie przebywa blisko 50 osób. Obecnie Towarzystwo zapewnia swoim

pacjentom opiekę medyczną w formie specjalistycznych konsultacji lekarskich, tj. neurologiczną,

laryngologiczną, okulistyczną, a także rehabilitację fizyczną i psychiczną, opiekę psychologa, psychiatry,

neurologopedy, neuroonkologa i opiekę duszpasterską.Wnioskodawca podkreśla, że w związku z dużymi

potrzebami społeczeństwa na tego rodzaju usługi opiekuńczo-lecznicze w powiecie pilskim, niezbędna jest

dodatkowa przestrzeń. W nowym Zakładzie pacjenci zostaliby objęci całodobową profesjonalną opieką i

pielęgnacją przez wyszkolony personel medyczny. Nieruchomość wskazana w § 1 uchwały zostanie

wykorzystana na potrzeby dalszego rozwijania opieki zdrowotnej, tym samym Towarzystwo realizować będzie

cele statutowe. Towarzystwo posiada status organizacji pożytku publicznego. Oświadczyło, że nieruchomość

będąca przedmiotem zbycia zostanie wykorzystana na cel prowadzonej działalności pożytku publicznego, tym

samym zostają spełnione przesłanki do udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości. Prezydent Miasta Piły

pozytywnie zaopiniował wniosek Towarzystwa Pomocy Chorym im. Sługi Bożej Stanisławy Leszczyńskiej w

Pile. Przepisy ustawy o gospodarce nieruchomościami dają możliwość przekazania działki w drodze

bezprzetargowej organizacjom pożytku publicznego, ale o przyznaniu bonifikaty, obniżeniu ceny

nieruchomości, określeniu warunków jakie zostaną nałożone na podmiot decyduje Rada Miasta. Poprzednio

było 99% wartości ceny nieruchomości i w tym przypadku wniosek też dotyczy bonifikaty o takiej wysokości.

Warunki jakie mają być określone dla bonifikaty, to przede wszystkim cel czyli prowadzenie działalności

pożytku publicznego. Towarzystwo Pomocy Chorym im. Sługi Bożej Stanisławy Leszczyńskiej w Pile będzie

miało 8 lat żeby zakończyć zabudowę nieruchomości i przez 10 lat będzie musiało składać oświadczenie, że

nadal jest organizacją pożytku publicznego i wykorzystuje nieruchomość na cel na który ją otrzymało.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.
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Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ (1), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 1098.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Projekt uchwały dotyczy czterech pozycji, które będą przedmiotem najmu i dzierżawy. Pierwsza pozycja

dotyczy ul. Rynkowej. Jest to teren zabudowany budynkiem handlowo-usługowym i na ten cel grunt ma być

oddany w najem. Następna pozycja dotyczy ul. Kołobrzeskiej - najem na lokalizację oraz utrzymanie

urządzenia przesyłowego (przyłącza elektroenergetycznego). Przyłącze jest realizowane przez jedno ze

stowarzyszeń, które działa na terenie lotniska. Kolejna pozycja dotyczy ul. 11 Listopada - najem na poprawę

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. Jest to kompleks budynków mieszkalnych

wielorodzinnych przy ul. 11 Listopada. Mieszkańcy wystąpili o wynajęcie niewielkiej część terenu na celu

zagospodarowania pod kątem zieleni, piaskownicy dla dzieci i ławeczek do spędzania wolnego czasu. Ostatnia

pozycja, dotyczy dzierżawy pod trawę i uprawę warzyw przy ul. Ojca Maksymiliana Kolbe.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ (0), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie stadionu sportowego przy ul. Żeromskiego - druk nr 1085.

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Plan obejmuje znaczny obszar pomiędzy ul. Mickiewicza, ul. Żeromskiego, ul. Sportową i obejmuje tereny

lasów na południu. Plan zastępuje plany obowiązujące obszarów wyłączonych i plan w części wykonany dla

terenu sportowego. Głównym celem tego planu i prac podjętych nad tym planem zagospodarowania jest

przygotowanie terenów pod przyszłe inwestycje na terenie MOSiR w Pile. Teren był terenem wyłączonym

spod zabudowy ponieważ ewidencyjnie były to grunty leśne należące do MOSiR. Zapis ewidencji nie pozwalał

na wykonanie inwestycji w tym obszarze. Cała procedura została przeprowadzona . W lutym tego roku została

przeprowadzona zmiana studium zagospodarowania przestrzennego z możliwością rozszerzenia tego

przeznaczenia US. Plan oprócz głównego celu reguluje tereny przyległe dla zabudowy istniejącej wzdłuż ul.

Żeromskiego tj. zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna dla zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i

wielorodzinnej od ul. Mickiewicza i wyznacza cztery nowe działki na naszym terenie pod zabudowę

jednorodzinną. Warunki zabudowy zostały ustalone w sposób podobny jak dla zabudowy przedwojennej

sąsiedniej zabudowy w tym obszarze. Plan uregulował również pas drogowy ul. Sportowej ponieważ te działki

nie miały takiego wyznaczenia. W trybie planu wpłynęły dwie uwagi, które zostały zawarte w pkt. 104

sprawozdania z prac Prezydenta Miasta Piły. Jedną uwagę złożyli mieszkańcy ulicy, budynku istniejącego od

strony ul. Żeromskiego o pozostawienie dostępu do schodów od strony stadionu do budynku gospodarczego.

Druga uwaga, dotyczyła ustalenia granic działki, na której budynek jednorodzinny i budynek gospodarczy

znajdują się - ustalenie granic w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Rozstrzygnięcie

Prezydenta Miasta Piły, dotyczące uwag jest negatywne. Plan zostawia rozgraniczenie wg. ewidencji, a

konieczność aktualizacji geodezyjnej działki 235 ma swoją procedurę, która zostanie przeprowadzona po

planie zagospodarowania przestrzennego. Odpowiednie umowy na zagospodarowanie terenu i możliwość

dostępu do budynku gospodarczego zostanie uregulowana na zasadzie umowy z tymi osobami. Jest kilka

budynków objętych ochroną konserwatorską, ustalenia zgodnie z warunkami wydanymi przez konserwatora

zapisane są w planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie stadionu sportowego przy ul.

Żeromskiego.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie czy na boisku użytkowanym przez ponad 20 lat przez lekkoatletów

planuje się wybudowanie boiska piłkarskiego. Czy boisko rozgrzewkowe będzie usytuowane z drugiej strony?

Proszę o potwierdzenie lub zaprzeczenie tej wersji.
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Radny Mieczysław Karpiński zadał pytania:

1. Czy przy zbiegu ul. Żeromskiego i ul. Mickiewicza rozważano zabudowę mieszkaniową?

2. Drugie pytanie dotyczy dwóch budynków od strony ul. Sportowej, które stoją w miejscu gdzie jest wjazd na

stadion.

Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej udzieliła odpowiedzi radnemu

Mieczysławowi Karpińskiemu.

Ad.2

Budynki mają podwójne przeznaczenie. W budynkach jest obecnie kilka mieszkań. Zdarza się, że mieszkania w

budynkach kupione są przez właścicieli tych mieszkań lub inne osoby. Budynek wówczas, w myśl przepisów

prawa budowlanego, staje się budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym. Aby uniknąć problemów w aktach

notarialnych przeznaczenie jest podwójne dla tych dwóch wydzielonych terenów. To są stare, poniemieckie

budynki z bardzo stromymi dachami. W odniesieniu do zabudowy na ul. Żeromskiego to jest stara zabudowa

jednorodzinna , płaskie budynki i szeregowe, a na końcu budynek jednorodzinny. Wjazd istniejący na stadion-

oznaczony na rysunku KDW- to jest działka gminna.

Ad.1

Przy zbiegu ul. Żeromskiego i ul. Mickiewicza nie planuje się zabudowy. Rozgraniczenie jest tylko dla ulicy,

teren pozostał jako teren do ewentualnego rozszerzenia usług funkcji sportu, rozważane są miejsca parkingowe

dla stadionu dlatego teren nie jest przeznaczony pod zabudowę.

Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej udzieliła odpowiedzi radnemu Zbigniewowi

Pyziakowi.

Teren usług sportu, narysowany jako US jest w całości terenem o danym przeznaczeniu. Przeznaczenie jest dla

usług sportu, na którym można realizować budynki i inne obiekty budowlane związane z tą funkcją. W planie

zagospodarowania przestrzennego nie wyznacza się, w którym miejscu będzie boisko, a w którym hala. Jest to

możliwość wynikająca z ustaleń planu zagospodarowania przestrzennego. Gdzie powstanie dana inwestycja

decyduje MOSiR czyli właściciel, który realizuje zadania gminy w porozumieniu z Prezydentem Miasta Piły.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 16. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Książęcej, Królewskiej i Parkowej - druk nr 1086

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jest to niewielki plan zagospodarowania na terenach w dużej części zainwestowanych, tereny głównie

zabudowy jednorodzinnej. Plan zagospodarowania przestrzennego na gruncie gminy wyznacza nowe działki

mieszkaniowe jednorodzinne. Jest to 16 nowych działek w bardzo atrakcyjnej lokalizacji oraz trójkąt

przestrzeni pomiędzy ul. Parkową i ul. Książęcą pozostawiany jest jako tereny zieleni parkowej i zieleni dla

rekreacji, obiektów rekreacyjnych, placu zabaw dla dzieci, wypełnienia przestrzeni zielonej służącej

mieszkańcom osiedla. W planie został poszerzony pas drogowy ul. Parkowej i ul. Książęcej ponieważ takie

były wnioski mieszkańców i Zarządu Dróg i Zieleni, dlatego, że na tym obszarze od strony południowej istnieją

cztery jednorodzinne budynki, które mają mało miejsc postojowych i jest problem wzdłuż ul. Książęcej.

Wzdłuż ul. Parkowej zostały zaproponowane takie miejsca aby ludzie przyjeżdżający z dziećmi na plac zabaw

lub odwiedzający mieszkańców mieli miejsca postojowe.

Wszystkie pytania radnych dotyczące punktów od 104 do punktu 108 omawiane są w projektach uchwał , które

przedstawiła Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

W trybie planu złożono trzy uwagi. Mieszkańcy przy ul. Parkowej złożyli uwagi, dotyczące zagospodarowania

tej ulicy. Uwaga dotyczy wykreślenia z projektu planu zagospodarowania przestrzennego miejsc parkingowych

umiejscowionych wzdłuż ul. Parkowej przy obszarze ZP i zastąpienie jej pasem wysokiej zieleni - szpalerem

drzew liściastych. Uwaga została przez Prezydenta Miasta Piły rozstrzygnięta negatywnie biorąc pod uwagę

fakt, że przy realizacji drogi publicznej lokalizacja miejsc jest uzasadniona. Równolegle zostało wysłane pismo

do Zarządu Dróg i Zieleni z informacją dotyczącą uwag, który negatywnie odniósł się do uwag popierając

stanowisko Prezydenta Miasta Piły. Pierwsza i trzecia uwaga zostały rozstrzygnięte negatywnie. Kolejna

wniesiona uwaga, dotyczyła ustalenia obowiązku zapewnienia co najmniej 2 miejsc parkingowych na terenie

każdej działki budowlanej obszarów MN1, MN2, MN3, identycznie jak na pozostałych działkach

jednorodzinnych osiedla Koszyce K3. Uwaga nie została uwzględniona przez Prezydenta Miasta Piły. Ustalenia

poprzedniego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, w zakresie miejsc parkingowych odnosiły

się do terenu działki budowlanej, natomiast projekt planu wskazuje ilość miejsc w odniesieniu do mieszkania.

Na działce budowlanej zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej można sytuować do 2 mieszkań. Dodatkowe,

ogólnodostępne miejsca do parkowania planuje się zlokalizować wzdłuż ul. Parkowej i ul. Książęcej.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.
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Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy Śniadeckich i rzeki Gwdy-

druk nr 1087.

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Projekt uchwały, dotyczy przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta Piły w rejonie ulicy Śniadeckich i rzeki Gwdy. Jest to teren położony od alei Wyzwolenia wzdłuż rzeki

Gwdy w kierunku północnym do drogi krajowej nr 10. Z wnioskiem o sporządzenie planu zwrócili się do

Prezydenta Miasta Piły mieszkańcy osiedla przy ul. Śniadeckich. Została utworzona grupa społeczna, która

zainteresowana jest utworzeniem ścieżki pieszo-rowerowej o charakterze edukacyjno-przyrodniczym

z ustawieniem tablic, elementów informacji turystycznej oraz zlokalizowaniem miejsc rekreacji i sportu. Będzie

wydzielony w planie zagospodarowania przestrzennego obszar, gdzie będzie można urządzenia i obiekty

usytuować. Teren objęty planem jest własnością gminy. Planuje się połączyć projektowane zagospodarowanie z

istniejącym osiedlem mieszkaniowym. Realizacja ścieżki pieszo-rowerowej na wskazanym terenie, będzie

stanowiła naturalną kontynuację istniejącego już ciągu pieszo – rowerowego prowadzącego wzdłuż rzeki Gwdy

do alei Wyzwolenia.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wymagań, jakie powinien

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Piła - druk nr 1103

Projekt uchwały przedstawiła Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki Komunalnej i

Mieszkaniowej.

Konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca, ubiegający

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na

terenie Gminy Piła, wynika ze zmiany ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w

gminach (Dz. U. z 2022 r. poz. 2519 ze zm.) wprowadzonej ustawą z dnia 7 lipca 2022 r. o zmianie ustawy -

Prawo wodne oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2022 r. poz. 1549). Zgodnie z art. 14 ust. 3 ustawy

zmieniającej, rada gminy jest obowiązana do dostosowania aktów prawa miejscowego wydanych na podstawie

art. 7 ust. 3a ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, do wprowadzonych zmian w terminie do

dnia 9 sierpnia 2024 r. Ustawa o zmianie ustawy – Prawo wodne oraz niektórych innych ustaw wprowadziła

zmiany w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, w zakresie definicji nieczystości ciekłych

przez wskazanie, iż obejmuje ona także nieczystości gromadzone przejściowo w osadnikach w instalacjach

przydomowych oczyszczalni ścieków. W związku z zaistniałą zmianą został m.in. rozszerzony przepis art. 7

ust. 1 pkt 2 stanowiący o obowiązku uzyskania zezwolenia na prowadzenie przez przedsiębiorców działalności

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Powyższa zmiana wymaga wprowadzenie nowego

uregulowania, które obejmuje sposób określania wymagań dla przedsiębiorców, zajmujących się opróżnianiem

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. W dniu 22 lutego 2023 r. weszło w życie

rozporządzenie Ministra Klimatu i Środowiska z dnia 16 lutego 2023 r. w sprawie szczegółowego sposobu

określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i

transportu nieczystości ciekłych (Dz. U. z 2023 r. poz. 322). Wymagania te dotyczą opisu wyposażenia

technicznego, czyli pojazdów asenizacyjnych przeznaczonych do świadczenia usług i bazy transportowej,

zabiegów sanitarnych i porządkowych związanych ze świadczonymi usługami oraz miejsc przekazywania

nieczystości ciekłych. Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 3a ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości

i porządku w gminach (Dz. U. z 2022 r. poz. 2519 ze zm.) wymagane jest uzyskanie zezwolenia na

prowadzenie przez przedsiębiorców działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Rada Miasta

określa w drodze uchwały, stanowiącej akt prawa miejscowego, wymagania, jakie powinien spełniać
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przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia, o którym mowa powyżej, uwzględniając opis

wyposażenia technicznego niezbędnego do realizacji zadań. Przedłożony projekt uchwały wprowadza zgodne z

ww. rozporządzeniem wymagania odnośnie do pojazdów asenizacyjnych, bazy transportowej, dotyczące

zabiegów sanitarnych i porządkowych, miejsc przekazywania nieczystości ciekłych oraz wymaganej

dokumentacji z tym związanej.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz przekazał dalsze procedowanie

Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych Włodzimierzowi Bystrzyckiemu.

Ad 19. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Programu opieki nad

zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Piły w 2023 roku druk nr

-1089.

Projekt uchwały przedstawiła Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki Komunalnej i

Mieszkaniowej.

Program ma zastosowanie do wszystkich zwierząt domowych, w szczególności psów i kotów, w tym kotów

wolno żyjących oraz zwierząt gospodarskich. Większość działań określonych w Programie dotyczy psów i

kotów, ponieważ skala bezdomności tych zwierząt jest największa w całym kraju, jak również w Pile.

Bezdomność zwierząt jest zjawiskiem społecznym, którego głównymi przyczynami są:

1) niekontrolowane rozmnażanie,

2) porzucanie zwierząt przez właścicieli,

3) ucieczki zwierząt,

4) łatwość pozyskiwania zwierząt,

5) panujące mody na dane rasy zwierząt,

6) brak edukacji i wiedzy społeczeństwa w zakresie metod zapobiegania

bezdomności, ze szczególnym uwzględnieniem sterylizacji i kastracji.
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Rada Miasta Piły w dniu 31 stycznia 2023 r. podjęła uchwałę nr LXXI/712/23 w sprawie przyjęcia Programu

opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Piły w 2023 roku.

W dniu 15 lutego 2023 r. Wojewoda Wielkopolski zawiadomił Radę Miasta Piły o wszczęciu postępowania

nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności ww. uchwały. W rozstrzygnięciu nadzorczym z dnia 3 marca

2023 r. Wojewoda Wielkopolski orzekł nieważność uchwały, wskazując na konieczność określenia wysokości

środków finansowych, przeznaczonych na poszczególne zadania określone w Programie opieki nad

zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności na terenie Miasta Piły w 2023 roku. Wobec powyższego

ponownie przygotowano projekt uchwały, realizując zalecenia Wojewody. Zarządzeniem nr 2195(160)23 z dnia

4 kwietnia 2023 r. Prezydent Miasta Piły postanowił przeprowadzić w terminie od 5 do 19 kwietnia 2023 r.

konsultacje w celu wyrażenia opinii przez Gminną Radę Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły w

przedmiocie projektu uchwały. Na posiedzeniu w dniu 17 kwietnia 2023 r. Gminna Rada Działalności Pożytku

Publicznego Miasta Piły, po zapoznaniu się z zapisami konsultowanego dokumentu, pozytywnie zaopiniowała

projekt Uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i

zapobiegania bezdomności zwierząt. W dniu 6 kwietnia 2023 r. projekt Programu, z prośbą o zaopiniowanie,

przesłano do Powiatowego Lekarza Weterynarii w Pile, Polskiego Związku Łowieckiego oraz organizacji

społecznych działających na terenie Miasta Piły, których statutową działalnością jest opieka nad zwierzętami.

Dnia 9 maja 2023 r. upłynął termin zgłaszania opinii, a ponieważ żadna opinia nie wpłynęła, uznaje się to za

akceptację przesłanego Programu. Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności

zwierząt na terenie Miasta Piły w 2023 roku, będący załącznikiem do niniejszej uchwały, opracowano

uwzględniając zalecenia Wojewody Wielkopolskiego zawarte w rozstrzygnięciu nadzorczym. Program zawiera

wskazanie wysokości środków finansowych przeznaczonych na jego realizację oraz wskazuje sposoby

realizacji celów programu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki zadał pytanie jak na dzień dzisiejszy

wygląda sytuacja związana z cmentarzem i krematorium.

Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej udzieliła odpowiedzi

Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych Włodzimierzowi Bystrzyckiemu.

Kontrola NIK, która została przeprowadzona kilka lat temu zakwestionowała , że nie jest zachowana odległość

od krematorium 150 m, która wynika z rozporządzenia. W przypadku gdy prowadzi to jeden podmiot i jest

jedna działalność odległości nie obowiązują. W przypadku rozdzielenia podmiotów jest obowiązek zachowania

150 m, wobec tego firma złożyła wniosek o prowadzenie działalności związanej z krematorium, ale w zupełnie

innej lokalizacji. Wniosek nie był kompletny i wnioskodawca został wezwany do uzupełnienia wniosku i ma na

to 14 dni. Cmentarz natomiast funkcjonuje nadal.
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (2).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Ad 20. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wysokości opłat za

korzystanie z wychowania przedszkolnego w jednostkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina

Piła.-druk nr 1082

Projekt uchwały przedstawił Sebastian Dzikowski Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Kwestię opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego reguluje ustawa z dnia 27 października 2017 r. o

finansowaniu zadań oświatowych. Maksymalna wysokość opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego

podlega waloryzacji. Z obwieszczenia Ministra Edukacji i Nauki z dnia 23.02.2023 r. w sprawie wysokości

wskaźnika waloryzacji maksymalnej wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego, o której

mowa w art. 52 ust. 1 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych, oraz

maksymalnej wysokości kwoty tej opłaty, po waloryzacji wynika, że maksymalna wysokość opłaty za

korzystanie z wychowania przedszkolnego po waloryzacji wynosi 1,30 zł. Dla osób korzystających z usług

przedszkoli publicznych ta zmiana oznacza, że opłata za pobyt dzienny w przedszkolu jeżeli dziecko zostało

zapisane na 10 godzin kształtuje się w następujący sposób: 5 godzin jest nieodpłatnych, a pozostałe 5 godzin to

jest koszt na ten moment 5,70 zł, a będzie 6,50 zł. Różnica wynosi 0,80 gr dziennie, a na miesiąc - przy

zapisaniu na 10 godzin - przedkłada się na zmianę ze 114 zł na 130 zł zakładając, że dziecko będzie chodziło

100% do przedszkola, a każda nieobecność jest odliczana. W konsekwencji oznacza to zmianę maksymalnie o

16 zł miesięcznie. Do budżetu przedkłada się o zwiększenie dochodu około 100 000 zł w ciągu całego roku.

Uchwała przeszła przez konsultację Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego i jednogłośnie została

zaakceptowana spośród obecnych członków pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (2).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Ad 21. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Piła- druk nr 1084.

Projekt uchwały przedstawił Sebastian Dzikowski Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Projekt uchwały jest konsekwencją decyzji o likwidacji publicznego Przedszkola Nr 1, które należy wykreślić z

sieci przedszkoli. Projekt uchwały musiał przejść podwójne konsultacje oprócz Gminnej Rady Działalności

Pożytku Publicznego, która jednogłośnie oceniła pozytywnie, również otrzymał pozytywnę opinię

Wielkopolskiego Kuratora Oświaty.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pana dyrektora.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Ad 22. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Piła za rok 2022 - druk nr 1099.

Dokument przedstawiła Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Przedstawiony dokument zawiera potrzeby pomocy społecznej w najbliższych latach. Świadczeniobiorcy w

ubiegłym roku to między innymi 2290 rodzin, obejmujących ponad 4500 osób. Z różnego typu świadczeń w

Pomocy Społecznej skorzystało ponad 1640 rodzin. Prawie 650 rodzin wyłącznie zostało objętych pracą

socjalną, czyli działaniami, które wykonują wyłącznie pracownicy socjalni. Najczęstszymi powodami dla

40



których mieszkańcy korzystają z pomocy społecznej jest długotrwała choroba - prawie 970 rodzin, i w tym

zakresie wykorzystywane są usługi opiekuńcze. Kolejnym powodem jest ubóstwo, następnie bezrobocie. Oba

problemy generują zapotrzebowanie na zasiłki o charakterze pieniężnym. Jednym z nich jest zasiłek okresowy i

korzysta z niego ponad 660 rodzin. Drugim jest zasiłek stały, z którego skorzystało 295 rodzin, powodem

uzyskania świadczenia była niezdolność do pracy – niepełnosprawność. Zwróćmy uwagę, że świadczenia

pieniężne uległy tendencji spadkowej. Ten wskaźnik pokazuje, że rodziny zaczynają sobie radzić i że ich

sytuacja ekonomiczna pozwala im funkcjonować – wskaźnik z 2022 roku. W świadczeniach niepieniężnych

należy zwrócić uwagę na kwestie usług opiekuńczych. W Pile realizowane są trzy rodzaje usług opiekuńczych.

Pierwszymi z usług są te o charakterze podstawowym, które obejmują wsparcie osób niesamodzielnych w

realizacji podstawowych potrzeb bytowych. Kolejnymi są usługi o charakterze specjalistycznym, w tym usługi

specjalistyczne dla osób z zaburzeniami psychicznymi. Od lat obserwujemy tendencję wzrostową, która wiąże

się ze wspomnianym problemem z jakim zgłaszają się do MOPS-u świadczeniobiorcy – niepełnosprawność.

Gmina ze środków własnych na potrzeby MOPS-u przekazuje 2 000 000 zł. Obserwowana jest tendencja

wzrostowa w zakresie skierowań osób potrzebujących do DPS. Tendencja ta związana jest z ilością osób

kierowanych do DPS, a także wydatkami, które w sposób znaczący z roku na rok wzrastają. Na ten cel w

tamtym roku zostało przeznaczone ponad 3 800 000 zł. W najbliższym czasie Rada Gminy otrzyma propozycję

uruchomienia w Pile DPS o zasięgu gminnym. Na dzień dzisiejszy mieszkańcy umieszczani są w Domach

Opieki Społecznej w gminie jak również poza gminą. MOPS realizuje również zadania zlecone i finansowane z

budżetu państwa i z roku na rok zauważalna jest wartość spadkowa osób korzystających z tych świadczeń.

Tendencja malejąca dotyczy świadczeń rodzinnych z dodatkami, a także świadczeń z Funduszu

Alimentacyjnego. Przez długi czas kryteria w obu świadczeniach nie zmieniały się. Kryteria w zakresie

świadczeń rodzinnych wynoszą 674 zł na osobę w rodzinie i 764 zł w sytuacji, gdy w rodzinie jest dziecko z

niepełnosprawnością. Kryterium te obowiązuje od listopada 2015 roku. W świadczeniach z Funduszu

Alimentacyjnego zauważalny jest spadek, a kryterium dochodowe przez lata nie uległo zmianie. Od 2008 do

2019 roku kryterium nie ulegało zmianie i była to kwota 725 zł, obecna kwota to 900 zł. Gmina uruchomiła

punkt wsparcia dla osób z Ukrainy i tam zostali oddelegowani pracownicy socjalni. Ośrodek Pomocy

Społecznej współpracuje z różnymi instytucjami pomocowymi. Pracownicy socjalni uczestniczą w

organizowanych superwizjach. Superwizja jest po to, aby podnieść kwalifikacje pracowników socjalnych i

zapobiec wypaleniu zawodowemu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radna Maria Miller zadała pytanie:

Czy jest to czysta forma bezrobocia, czy są powiązane z innymi kategoriami jak również problemami? Czy w
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bieżącym roku jest więcej rodzin, które otrzymują świadczenia dla bezrobotnych?

Marzena Amza - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej udzieliła odpowiedzi:

Problem bezrobocia zależny jest od struktury rodziny. Występują świadczeniobiorcy, którzy mają zasiłek

pieniężny, w tym zasiłek okresowy, wyłącznie z powodu bezrobocia. MOPS aktywizuje osoby, które są w

wieku produkcyjnym i są zdolne do pracy poprzez działalność Klubu Integracji Społecznej, a także

współpracując z agencjami pracy. Występują takie sytuacje, że jest wyłącznie z powodu bezrobocia, osoba

korzysta ze wsparcia, ale w wielu przypadkach jest to połączenie wielu problemów występujących łącznie. Od

lat ilość osób korzystających z zasiłków nie uległa wielkiej zmianie co nie generuje konieczności wypłaty

świadczeń tego rodzaju.

Ad 23. Raport dotyczący wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Pile na lata 2022 - 2025 za rok 2022 - druk nr 1100

Raport przedstawiła Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Zgodnie z ustawą z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu

alkoholizmowi (Dz. U. 1982 Nr 35 poz. 230) jak i przeciwdziałaniu narkomanii do zadań własnych gminy

należy prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. Działania,

które są prowadzone przez MOPS są w oparciu o uchwalony w roku ubiegłym gminny program profilaktyki

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniu narkomanii. Program będzie obowiązywał

przez okres 4 lat, czyli do 2025 roku. Na terenie gminy prowadzona jest edukacja zdrowotna i profilaktyka

uzależnień. Takie zajęcia realizowane są w szkołach, w których objęło 400 uczniów. Zadania poszerzania

oferty programów profilaktycznych skierowane były do dzieci i młodzieży ze szkół podstawowych. W ramach

edukacji zrealizowane zostały trzy programy i jeden program skierowany dla młodzieży szkół

ponadpodstawowych, które eksperymentują z substancjami psychoaktywnymi. Programami objęto 580

uczniów, 180 nauczycieli i ponad 200 rodziców. W programie istotne jest poszerzanie i podnoszenie jakości

pomocy psychologicznej, socjoterapeutycznej i opiekuńczo-wychowawczej dla dzieci z rodzin z problemami

alkoholowymi. W ramach programu zrealizowano ponad 860 konsultacji, które objęły 413 osób. Brali udział

terapeuci, psychologowie, a także pedagog. Ważnym elementem programu są zajęcia socjoterapeutyczne

prowadzone w świetlicach socjoterapeutycznych w szkołach i objętych zostało 100 dzieci. Przy współpracy z

organizacjami pozarządowymi zorganizowano letni wypoczynek dla dzieci i młodzieży na półkoloniach z

programem profilaktycznym. Na półkoloniach było 80 dzieci. Gmina zrealizowała szerokie działania, w którym

zaangażowany był MOPS, Ośrodek Sportu i Rekreacji, Wydział Oświaty, Kultury i Sportu z Urzędu Miasta, a

także Regionalne Centrum Kultury. Był to Festiwal Rekreacji czyli spotkania i zajęcia rekreacyjne, sportowe,
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warsztatowo-muzyczne, taneczno-ruchowe, rozwijające kreatywność, w którym uczestniczyło ponad 18 000

mieszkańców miasta Piły. Ważnym zadaniem jest edukacja kadr uczestniczących w realizacji zadań z zakresu

profilaktyki uzależnień. Zostały przeprowadzone cztery szkolenia dla 105 uczestników. Byli to m.in.

członkowie Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, nauczyciele prowadzący zajęcia w

świetlicach socjoterapeutycznych. Został zrealizowany program korekcyjno-edukacyjny dla osób stosujących

przemoc jak również szkolenia i superwizje dla osób pracujących z rodzinami dotkniętymi przemocą.

Zrealizowano zadanie dotyczące redukcji szkód, leczenia, rehabilitacji i reintegracji społecznej. Dofinansowano

terapię prowadzoną przez stowarzyszenie ,,MONAR’’ dla 120 osób uzależnionych, które dzięki temu odbyło

280 konsultacji, a także został wsparty klub abstynencki ,,KOTWICA’’ jako wsparcie środowisk abstynenckich.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań

Ad 24. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników

- druk nr 1095.

Projekt uchwały przedstawiła Maria Kubica Przewodnicząca Rady Miasta.

W dniu 25 czerwca 2019 roku została podjęta uchwała w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników.

Zespół liczył 5 przedstawicieli Rady Miasta Piły. Jest obowiązek powołania zespołu do wyboru ławników na

kadencję w latach 2024-2027 do XIV Zamiejscowego Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu z/s

w Pile – 18 ławników, do Sądu Rejonowego w Pile – 4 ławników, do Sądu Rejonowego w Pile – 17 ławników

do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. Ogólnie ma być wybranych 39 ławników i w związku z tym

musi zostać powołany zespół, który będzie weryfikował zgłoszenia chętnych mieszkańców Piły do pracy w

sądach jako ławnicy. Na sesji w dniu 6 czerwca 2023 r. rozpocznie się etap wyłaniania członków komisji

poprzez powołanie zespołu do wyboru ławników na kadencję w latach 2024-2027.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki zadał pytanie kiedy mają być

zgłoszeni kandydaci do zespołu ds. ławników ?

Maria Kubica Przewodnicząca Rady Miasta udzieliła odpowiedzi Przewodniczącemu Komisji Spraw

Społecznych Włodzimierz Bystrzycki.
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Kandydaci mają być zgłaszani na sesji 06 czerwca 2023 roku, wybrany będzie przewodniczący lub

przewodnicząca zespołu i odbędzie się głosowanie nad każdą kandydaturą na członka zespołu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Przewodniczącej Rady Miasta.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (4)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki oddał głos Przewodniczącemu

Komisji Gospodarki Miejskiej Markowi Andruszkiewiczowi celem procedowania kolejnych punktów

porządku posiedzenia komisji wspólnej.

Ad 25. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania skargi według właściwości -

druk nr 1091.

Projekt uchwały przedstawiła Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

W dniu 20 marca 2023 r. Pani XXX i Pani XXX złożyły do Rady Miasta Piły skargę na rażące naruszenie

prawa w postępowaniu dotyczącym rozgraniczenia nieruchomości. W dniu 15 maja 2023 r. Komisja Skarg,

Wniosków i Petycji Rady Miasta Piły po przeanalizowaniu zarzutów skarżących, jak również biorąc pod uwagę

złożone wyjaśnienia Prezydenta Miasta Piły i udzielone skarżącym odpowiedzi uznała, że w przedmiotowej

sprawie toczy się postępowanie administracyjne, prowadzone przez Prezydenta Miasta Piły i zgodnie z art. 234

Kodeksu postępowania administracyjnego, przekazuje skargę, złożoną przez stronę do rozpatrzeniu do organu

prowadzącego postępowanie - Prezydenta Miasta Piły.

Organy stanowiące jednostki samorządu terytorialnego są organami kolegialnymi i jedyną formą prawną, w

której rada miasta może wypowiedzieć się w przedmiocie skargi, jest uchwała.

Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poprosiła o uzupełnienie wypowiedzi

przez Monikę Łukomską Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że nastąpił wybór

geodety, który przeprowadzi prace geodezyjne. Geodeta był dwukrotnie w terenie, ale podstawowym

dokumentem, który pozwala stwierdzić czy do rozgraniczenia doszło jest protokół geodezyjny. Protokół został

oceniony negatywnie ponieważ było dużo uwag. Protokół taki jest wypełniany podczas prac terenowych i

podczas spotkań ze stronami postępowania na gruncie, a strony podpisują protokół. Nie ma wówczas

możliwości poprawiania, dopisywania bądź zmiany treści tego protokołu, ponieważ wymagałoby to podpisu

wszystkich stron, które podpisy na protokole złożyły. W związku z tym geodeta ponownie wezwał strony, a

spotkanie odbyło się 24 maja 2023 roku. Wszystkie strony zainteresowane, jak również skarżące uczestniczyły

w tym spotkaniu. Protokół został spisany, podpisany przez wszystkie strony oprócz skarżących. Nie została

zawarta ugoda przed geodetą, ani nie znaleziono dokumentów, które umożliwiłyby ustalenie przebiegu granicy

między tymi nieruchomościami. Protokół został przygotowany tak, że nie ustalono przebiegu granicy. To są

ustalenia na gruncie i czekamy aż protokół wpłynie do Urzędu Miasta i organ będzie mógł ocenić go

właściwie.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Wioletty Stalęgi Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 26. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta

Piły - druk nr 1090.

Projekt uchwały przedstawiła Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

W dniu 24 lutego 2023 r. Pani XXX i Pani XXX złożyły do Rady Miasta Piły skargę w zakresie blokowania

dostępu do informacji publicznej to jest prawomocnej decyzji podziałowej. Skarga składa się z dwóch punktów.

Pierwsza część dotyczy blokowania dostępu do decyzji podziałowej, druga dotyczy blokowania dostępu do

ostatecznej prawomocnej będącej w obrocie prawnym decyzji podziałowej. W dniu 15 maja 2023 r. Komisja

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Piły po przeanalizowaniu zarzutów skarżących, jak również biorąc pod

uwagę złożone wyjaśnienia Prezydenta Miasta Piły i udzielone skarżącym odpowiedzi, uznała zarzuty
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dotyczące blokowania dostępu do decyzji podziałowej za nieuzasadnione. Komisja stwierdziła również, że w

przedmiotowej sprawie toczy się postępowanie administracyjne, prowadzone przez Prezydenta Miasta Piły i

zgodnie z art. 234 Kodeksu postępowania administracyjnego, przekazuje skargę, złożoną przez stronę do

rozpatrzeniu do organu prowadzącego postępowanie - Prezydenta Miasta Piły.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Wioletty Stalęgi Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Radna Maria Miler wypowiedziała się, że w sprawie dostępu do informacji publicznej będziemy głosować

skargę jako bezzasadną, ponieważ Prezydent Miasta Piły wydał dokument graniczny z 2016 r. skarżącym.

29 listopada Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu uchylił zaskarżoną decyzję Prezydenta Miasta Piły

oraz SKO. Zdanie uzasadnienia - ” Ograniczenia dostępu do akt sprawy może wynikać jedynie z informacji

niejawnych o klauzuli tajności -tajne lub ściśle tajne lub ochrony ważnego interesu państwowego”. Nie było

żadnych podstaw żeby skarżącym tego dokumentu podziałowego nie wydać. Gdyby po wyroku była

rozpatrywana ta część skargi byłaby zasadna. Ponieważ Prezydent Miasta Piły wydał dokument w wyniku

wyroku WSA w Poznaniu, na dzień w którym skarga była rozpatrywana skarga jest bezzasadna.

Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wypowiedziała się, że nie zgadza się

z wypowiedzią radnej Marii Miler ponieważ SKO utrzymało decyzję Prezydenta Miasta Piły i w decyzji

zawarte są argumenty, które zgodne są z prawem.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK

GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 27. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania petycji według właściwości -

druk nr 1092.

Projekt uchwały przedstawiła Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

W dniu 27 marca 2023 r. do Biura Rady Miasta Piły wpłynęła petycja z dnia 25 marca 2023 r., złożona przez

Teresę Garland, dotycząca przystąpienia do Sojuszu Pokojowego i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie

Polski i Ukrainy w jedno państwo. Petycja była przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu

15 maja 2023 r. Komisja uznała, że Rada Miasta nie jest organem właściwym do jej rozpatrzenia, ze względu
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na treści zawarte w petycji stwierdziła jej bezzasadność. Zgodnie z art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o

petycjach, petycja może być złożona przez osobę fizyczną, osobę prawną, jednostkę organizacyjną niebędącą

osobą prawną lub grupę tych podmiotów, zwaną dalej „podmiotem wnoszącym petycję", do organu władzy

publicznej, a także do organizacji lub instytucji społecznej w związku z wykonywanymi przez nią zadaniami

zleconymi z zakresu administracji publicznej. Jednocześnie, zgodnie z ust. 3 wskazanego artykułu,

przedmiotem petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia

lub innego działania w sprawie, dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości

wymagających szczególnej ochrony w imię go, mieszczących się w zakresie zadań i kompetencji adresata

petycji. Przystępowanie do sojuszy oraz prowadzenie polityki międzynarodowej nie należy do zadań własnych

gminy. Politykę wewnętrzną i zagraniczną Rzeczypospolitej Polskiej prowadzi Rada Ministrów. Wniesienie

petycji nakłada na adresata obowiązek zbadania swojej właściwości. Tylko wtedy, jeżeli przedmiot petycji

mieści się w zakresie zadań i kompetencji adresata, jest on właściwy do rozpatrzenia petycji. Zadania rady

określa ustawa z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. W związku z powyższym działając zgodnie

z prawem, bo każdy obywatel ma prawo złożyć petycję, analizując stanowisko Prezydenta Miasta Piły,

stanowisko radcy prawnego wniesiona petycja przekazana zostaje zgodnie z kompetencją do rozpatrzenia przez

właściwy organ czyli Radę Ministrów.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Wioletty Stalęgi Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Radna Maria Miler wypowiedziała się, że na KSWiP wyraziła zgodę przekazania petycji do rozpatrzenia wg.

właściwości sugerując się opinią radcy prawnego. Po zastanowieniu, przeanalizowaniu i zaciągnięciu

informacji w internecie o Pani składającej petycję uważa, że nie należy tej petycji rozpatrywać. Treści zawarte

w tej petycji są nie do przyjęcia. Jeżeli Pani składająca petycję reprezentuje Społeczny Komitet Konstytucyjny,

to powinna mieć upoważnienie do reprezentowania , adres komitetu. Pani jest samozwańczym prezydentem.

Radna Maria Miler złożyła formalny wniosek o pozostawienie petycji bez rozpatrzenia, w związku z tym, że

jej zdaniem w petycji nie ma upoważnienia przez Społeczny Komitet Konstytucyjny, nie wskazana jest

siedziba podmiotu wnoszącego petycję - siedziba komitetu.

Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odniosła się do wypowiedzi radnej

Marii Miler.

Większością głosów stanowisko KSWiP było o przekazaniu petycji wg. właściwości i takie stanowisko

chciałabym podtrzymać i tak rekomenduję. Nie oceniam osoby składającej petycję, ale treść petycji. Działając

zgodnie z prawem, niezależnie od treści powinniśmy postąpić w taki sposób.
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Radna Maria Miler wypowiedziała się, że petycja nie spełnia wymogów formalnych.

Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odpowiedziała, że petycja spełnia

wymogi formalne i taka jest opinia radcy prawnego.

Radna Teresa Kasior wypowiedziała się, że stanowisko jakie wypracowała KSWiP na posiedzeniu jest ważne

i Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła jaki został wyciągnięty

wniosek, a jeżeli pojawiły się wątpliwości należy poprosić radcę prawnego o zajęcie stanowiska.

Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wypowiedziała się, że jeżeli radna

Maria Miler chciałaby złożyć formalny wniosek może to zrobić na sesji Rady Miasta Piły w dniu 06 czerwca

2023 r. Ponadto poinformowała, że wszystkie formalne kwestie zostały sprawdzone.

Radna Maria Miler wypowiedziała się, że uważa, że wszelkie komitety powinny być zarejestrowane, a Pani

Teresa Garland reprezentuje komitet.

Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedziała, że petycja została

złożona przez osobę fizyczną , a nie komitet.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że prosi, żeby Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji

Gospodarki Miejskiej w związku z tym, że radna Maria Miler złożyła wniosek formalny rozpatrzył ten

wniosek.

Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedziała, że na komisji wspólnej

nie rozpatrujemy wniosków formalnych, a na sesji Rady Miasta Piły w dniu 06 czerwca 2023 r. radna Maria

Miler będzie mogła złożyć wniosek formalny.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK

GŁOSU (1), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 28. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku według właściwości

- druk nr 1093.

Projekt uchwały przedstawiła Wioletta Stalęga Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

W dniu 3 kwietnia 2023 r. do Rady Miasta Piły wpłynął wniosek Pana XXX w sprawie wprowadzenia

przetargów ograniczonych ofertowych na grunty rolne na takich samych zasadach jak w Krajowym Ośrodku
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Wsparcia Rolnictwa oraz ograniczenie pierwszych przetargów dla rolników gminnych. Wniosek był

przedmiotem obrad posiedzenia Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 15 maja 2023 r. W toku dyskusji, po

przeanalizowaniu treści wniosku, jak również biorąc pod uwagę złożone wyjaśnienia Prezydenta Miasta Piły,

komisja uznała, że Rada Miasta Piły nie ma kompetencji do rozpatrzenia niniejszego wniosku i zgodnie z art.

243 Kodeksu postępowania administracyjnego, przekazuje wniosek, złożony przez stronę do rozpatrzeniu do

Prezydenta Miasta Piły. Organy stanowiące jednostki samorządu terytorialnego są organami kolegialnymi

i jedyną formą prawną, w której rada miasta może wypowiedzieć się w przedmiocie wniosku, jest uchwała.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich członków

komisji o pytania do Wioletty Stalęgi Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK

GŁOSU (1), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 29. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 1074.

Ten punkt porządku obrad komisji zostanie omówiony na sesji Rady Miasta w dniu 06 czerwca 2023 r.

Ad 30. Wolne głosy, wnioski i informacje

Ad 31. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek

Andruszkiewicz zamknął posiedzenie komisji.

Protokół sporządziła:

Wanda Bartosz

Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

Marek Andruszkiewicz
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Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

6. Marek Toboła - Wiceprzewodniczący

Przewodniczący Komisji Spraw

Społecznych

Włodzimierz Bystrzycki
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Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior - Wiceprzewodnicząca

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając

Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko, funkcja Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner
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